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Президентът Радев зало-
жи капан, вие скочихте в него 
с двата крака и той щракна, 
заяви корнелия нинова. тя 
отново призова служебния 
кабинет да внесе бюджет за 
догодина. с удължаването на 
стария финансов план се зам-
разяват социални плащания, 

възмути се нинова. “Реше-
ние за народа и икономиката 
няма. това е капанът на Ра-
дев”, подчерта тя.

служебният кабинет и 
президентът пак ще кажат, 
че лошите партии и още по-
лошите депутати  не могат да 
вземат решение, твърди ни-

нова. според нея ден по ден в 
обществото се наслагва усе-
щането за добрия президент, 
лошите партии и абсолютно 
некадърния парламент.

“Бюджетът на предишно-
то правителство бил страшно 
лош. като е така, защо Радев 
предлага той да продължи 

да действа? тогава 20 млрд. 
се превърнаха в безплатни 
детски градини и ясли, уве-
личаване на пенсии, на мини-
мална заплата и майчинство, 
увеличаване на ваучерите за 
храна на работниците”, пояс-
ни нинова.

Десни 
и бесни

234 хил. лв. е средният жилищен кредит

Партиите паднаха 
в капана на радев 
за бюджета
Вобществотосенаслагваусещанетозадобрия
президент,лошитепартиииабсолютнонекадърното
Народносъбрание,заявилидерътнаБСП
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За деветте месеца на годината са отпуснати ипотечни кредити 
за 4,9 млрд. лева, което е 27% ръст спрямо същия период на м.г., кога-
то сумата е била 3,8 млрд. лева.

сихосоматиката на текущия по-
литически хаос рязко изкристали-
зира в законопроекти срещу БкП, 
“комунистическия режим”, неговите 
символи и ръководители. Проекти-
те са дело на ГеРБ и ДБ и са червен 
сигнал за обсесивно-компулсивното 
разстройство, обзело авторите им 

(стр. 2).
според съдържанието им по 

една брутна заплата ще трябва да 
плаща корнелия нинова, колчем 
инспекторите минат покрай памет-
ника на проф. Любомир Далчев на 
“Позитано” 20. Защото според зако-
нопроекта на ГеРБ всички шефове 
трябва да турят по една табела на 
входа на училища, общини, държав-
ни и обществени учреждения, че 
БкП и “комунистическият режим” 
са незаконни и после “незабавно да 
премахнат символите им”. Разбира 
се, ако тази отявлена дивотия мине 
през пленарна зала и някак се добе-
ре до “Държавен вестник”.

въпросът е обаче коя е тази не-
отложна необходимост точно в този 
момент, когато мнозинството в парла-
мента е плаващо и дори един редовен 
кабинет не може да излъчи, ГеРБ и ДБ 
да си късат ризите по повод историче-
ските паметници и символи от близко-
то ни минало. ни социализъм, камо ли 
пък комунизъм, има по нашите земи 
от 32 години. За съжаление. има само 
див капитализъм. От какво се дразнят 
и са бесни десните, на кого слугуват 
- не се знае. важно е периодично да 
вдигат пушилката и да въртят перки-
те, инак съвсем ще се забрави откъде 
дойдоха и за какво се борят.

П

Нора Стоичкова
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жена ще 
ръководи мач 
на световното 
в катар

васил Петров 
с турне 
за рождество 
христово

Вкадър

корнелия Нинова и депутати от БСП се срещнаха с протестиращите от кНСБ. исканията 
на синдикатите за увеличаване на минималната заплата на 850 лв., за ръст на доходите 
и въвеждане на необлагаем минимум от 504 лв. и др. отдавна са приоритет на БСП

Стр. 2 и 3

Парадокси 
на Пазара 
на труда

въоръженото
насилие 
в сащ с 
рекордни нива

КоРнЕЛияниноВа:

деПутатка от БсП 
заПлашвана 
след въПрос за 
оБластния на хасково
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Учениците от I до IV клас ще полу-

чават еднократна помощ в началото на 
учебната година. това предложение на 
БСП приеха народните представители от 
парламентарната комисия по труда, соци-

алната и демографската политика. както е 
известно, в момента такава помощ от 300 
лв. получават учениците от I и VIII клас. 
Защо само на децата от началното, а не и 
на учениците от горните класове, попитаха 
депутати от други партии. демографията е 
над идеологията, бе категорична корнелия 
Нинова, член на комисията. тя поясни, че 
това е част от политиките на левицата, но 
предложението обхваща само първите кла-

сове, защото вносителите се съобразяват с 
възможностите на бюджета от една страна, 
а от друга - именно в тези класове отпадат 
най-много ученици. Нинова припомни, че 
БСП е предложила безплатни учебници. 
Неграмотността е един от най-големите 
проблеми, категорична бе Нинова.

Председателят на комисията Георги 
Гьоков от името на БСП поясни, че това е 
първата стъпка към разширяване на тази 
помощ за всички ученици до завършване 
на задължителното образование по консти-

туция. макар че депутатите приеха пред-

ложението, становището на мтСП не го 
подкрепяше. “вие министерство на труда 
и сациалната политика ли сте или минис-

терство на финансите”, обърна се към пред-

ставителите на ведомството Нинова.
Социалната комисия прие и пред-

ложението на ГеРБ-СдС еднократната 
помощ в началото на учебната година да 
се дава и на учениците от I и VIII клас в 
частните училища.

депутатите отхвърлиха друго пред-

ложение на БСП еднократната помощ за 
раждане на второ и трето дете да стане 

7100 лв. (или 10-кратният размер на ми-

нималната заплата), ако родителите са се 
осигурявали 24 месеца преди раждането 
на детето. Предложението е част от поли-

тиката на левицата в подкрепа на младите 
семейства.  

ден след приемането на първо че-

тене на удължаването на тазгодишния 
бюджет, кНСБ посрещна в сряда сутрин 
депутатите с протестна синдикална елха 
и протестни гирлянди “Стига вече рабо-

тещи бедни!”, “Сметките растат, запла-

тите - не!”, “доходи за всички, а не за 

малцина!”. Синдикатът настоява Народ-

ното събрание да поиска от служебното 
правителство да внесе проектозакон за 
държавния бюджет за идната година с 
предвидена в него адекватна политика по 
доходите. Сред исканията са ръст на ми-

нималната заплата на 850 лв., въвеждане 
на необлагаем минимум, равен на мРЗ, 
увеличение с поне 13% на всички заплати 
в обществения сектор и с минимум 20% 
за агенциите, работещи на терен.

Не е странно съвпадението на иска-

нията на кНСБ и кт “Подкрепа” с тези 
на БСП. корнелия Нинова и депутати от 
ПГ на “БСП за България” вчера излязоха 
при протестиращите. “внесли сме още от 
21 октомври Законопроект за изменение 
и допълнение на кодекса на труда, ще се 
борим минималната заплата да достигне 
850 лв., тоест 50% от средната, ние също 
искаме повече пари за социални полити-

ки, така че нашите искания се припокри-

ват”, заяви пред протестиращите Нинова.
Припомняме, че БСП предлага необ-

лагаем минимум от 504 лв. и категорично 
не е съгласна със замразяването на дохо-

дите, което дефакто прави служебният 
кабинет. “Инфлацията е голяма и хората 
обедняват”, коментира Нинова след сре-

щата. Левицата настоява и обезщетение-

то за майчинство през втората година да 
се обвърже с минималната заплата. 

Заплашително съобщение за-

ради въпрос към министър-пред-

седателя относно информация за 
връзка на областния управител 
на Хасково с контрабанден внос 
от турция получи народният 
представител от “БСП за Бълга-

рия” Смиляна Нитова.

това съобщи заместник-пред-

седателят на групата на левицата 
Иван ченчев и показа скандалния 
смс, който завършва със закана: 
“Ще ви помогна на следващи из-
бори да нямате депутат от Хаско-

во”. той призова председателя на 
Народното събрание и президен-

та да вземат мерки. “тук не става 
дума за кохорти, г-н президент, 
става дума за народни предста-

вители. БСП няма да допусне 
което и да е длъжностно лице в 
държавата да заплашва народни 
представители както от групата 
на БСП, така ще сме солидарни с 

всеки един, който задава въпроси, 
върши си работата като народен 
представител и се случва това”, 
заяви ченчев.

На извънредното заседа-

ние на Народното събрание във 
вторник Нитова попита Гълъб 
донев какви действия ще пред-

приеме по сигнала на граждан-

ското сдружение “Българска 
легия Антимафия” за чадър от 
страна на областния управител 
за контрабанден внос на акциз-
ни стоки. По-късно през деня об-

ластният управител на Хасково 
минко Ангелов подаде оставка.

Около 200 служители на 
министерството на външните 
работи излязоха на едночасо-

ва ефективна стачка с искане 
за достойно заплащане в сис-

темата. 
Стачкуващите хвърлиха 

жълти стотинки в израз на 
несъгласието си повече да 
работят за толкова ниски въз-

награждения. Служителите 
в министерството планират 
ефективни стачни действия 
от 1 декември. Според про-

тестиращите обявените на 19 

октомври символични стачни 
действия не са довели до ре-

зултат. От петък се прекра-

тяват консулските услуги и 
заверки и спира работата в 
Централното управление на 
мвнР в София.

дипломатическите и кон-

сулски представителства на 
България в чужбина имат го-

товност да се включат също в 
ефективните стачни действия, 
ако исканията на протестира-

щите не бъдат чути от власти-

те.

Най-доброто решение за спасяването на “топ-

лофикация София” е дружеството да бъде включе-

но в Плана за възстановяване и устойчивост, заяви 
председателят на БСП в София и на групата на 
социалистите в СОС Иван таков след проведения 
Председателски съвет в Столичната община. На 
него беше поканено за изслушване ръководството 
на “топлофикация София”, което се състоя по нас-

тояване на общинските съветници от БСП.
По време на изслушването е станало ясно, че 

до края на сезона задълженията на общинското 
дружество към “Булгаргаз” ще достигнат 750 ми-

лиона лева, а към БеХ те вече са над 800 милиона 

лева. Общо дълговете на “топлофикация” се оч-

аква да минат 1,5 милиарда в края на отоплител-

ния сезон. 
все още не е готова процедурата за намиране 

на външен инвеститор, която СОС гласува още 
през май, но таков не е оптимист, че ще се открие 
такъв. Според него едно от възможните решения 
за “топлофикация” в момента е тя да стане дър-

жавна, за да бъдат изчистени дълговете, Столич-

ната община да запази златна акция, за да бъде 
гарантиран публичният характер на дружеството, 
и да бъдат положени всички усилия, за да влезе в 
Плана за възстановяване и устойчивост.

всички общини, училища, сгради на 
държавни институции да сложат табели 
с надпис, че комунистическият режим и 
БкП са незаконни, и да премахнат всички 
техни символи. в противен случай шефо-

вете на учрежденията да получават глоба 

в размер на една заплата. това предлага 
законопроект на ГеРБ за изменение и 
допълнение на Закона за обявяване на ко-

мунистическия режим в Република Бъл-

гария за престъпен.
“комунистическият режим в България 

(09.09.1944 - 19.11.1989) и дейността на 
БкП се обявяват за престъпни със закон, 
приет от 38-то Народно събрание” е тек-

стът, който трябва да бъде изписан на та-

белите. Символите, които следва да бъдат 
премахнати, са такива, които възхваляват 

комунизма, комунистическия режим, БкП 
и нейните ръководители. в противен слу-

чай шефовете на учрежденията ще бъдат 
глобявани с една брутна заплата. При след-

ващи нарушения глобата ще бъде двойна. 
За това ще следи петчленна комисия.

ГЕРБ иска табели против комунизма

Едночасова ефективна 
стачка в МВнР

ИванТаков:

„Топлофикация София” 
трябва да стане държавна

Депутатка от БСП заплашвана след въпрос за областния на Хасково

ПрИехаПредложенИенаБСП:

Помощи за 15 септември 
ще има до IV клас
депутатиотлевицатаподкрепихаисканиятанапротестиращите
откнСБпреднароднотосъбрание

СнИмкаБТа
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ЧЕСТИТ 
100-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ!

ИВАНКА ИВАНОВА БОГОЕВА

родена на 01.12.1922 г.
Партизанка от габровско-Севлиевския от-

ряд, член на рмС и бкП.
Участва във втората световна война като 

боец в Първа българска армия и самарянка в  
болница. бригадир  в построяването на линията 
Перник - волуяк . Завършва вХти - черна ме-
талургия  и дава своя принос като специалист 
в тази област.

С НаЙ-дОбри ПОЖелаНия За Здраве 
и СПОкОеН ЖивОт!

РС на БСП „Младост“ - София и
 010-та основна партийна организация 

  �
Юлия КУЛИНСКА

 Служебният каби-
нет да внесе изцяло 
нов бюджет за 2023 г. 
и ние тук да работим 
върху него, включител-
но с предложенията, 
които правим, призова 
лидерът на бСП кор-
нелия Нинова по време 
на дебатите по проекта 
на декларация на “Про-
дължаваме промяната”. 
в нея се предлагаше 
парламентът да призо-
ве служебния кабинет 
да внесе финансовия 
план за догодина, коя-
то беше подкрепена от 
социалистите.

бюджетът, кой-
то внесе служебният 
кабинет, замразява 
всички доходи и пла-
щанията - социални, 
заплати, майчинство и 
т.н., при растящи цени 
и невъзможността на 
повечето хора да по-
срещнат тежките зим-
ни месеци, подчерта 

Нинова. По думите й 
аргументите на слу-
жебния кабинет да не 
внася бюджет били, че 
той е със страховити 
параметри за дефицит, 
дълг и т.н. “тоест те 
се страхуват да го вне-
сат, защото биха по-
ели отговорността за 
това, което предлагат. 
другият аргумент е ре-
довното правителство 
да си направи бюджет. 
да допуснем, че не се 
състави кабинет. това 
означава ли, че до сре-
дата на следващата го-
дина българия ще бъде 
на автопилот, хората 
няма да получат никак-
ви увеличения на дохо-
дите?”, попита Нинова.

“Президентът ра-
дев заложи капан, вие 
скочихте в него с два-
та крака и той щракна. 
Замеряхте се с обвине-
ния и обиди кой какво 
правил миналата, по-
миналата и преди 15 
години. а решение за 
народа и икономиката 
няма. това беше капа-

нът”, обясни Нинова. 
“и знаете ли утре как-
ви ще са изявленията 
на служебния кабинет 
и президента: “ето, аз 
им дадох възможност. 
ето, внесох продължа-
ване на бюджета. а те, 
лошите партии и още 
по-лошите депутати, ви 
съсипаха. Не могат да 
вземат решение”. това 
е голям политически 
въпрос. Ще се разберем 
и за брутен вътрешен 
продукт, и за баланс 
търговски. За всичко 
можем да се разберем, 
правили сме го. имаме 
разум за това всички 
ние тук. С това друго-
то няма да можем да се 
справим. Защото ден 
по ден в обществото се 
наслагва - добрият пре-
зидент, лошите партии 
и абсолютно некадър-
ният парламент”, ко-
ментира Нинова.

“Служебното ми-
нистерство на финан-
сите отказва да даде на 
парламента бюджетни-
те параметри, а ги дава 

на социалните партньо-
ри. това е недопусти-
мо”, възмути се проф. 
румен гечев. Според 
него е абсурдно което 
и да е правителство да 
не изпълнява консти-
туцията на страната си 
и да не внася държавен 
бюджет. това е първо-
то такова правителство 
в историята на еС и е 
много лош пример, за-
яви проф. гечев. “Няма 
как да се съгласим с 
удължаването на бю-
джетните показатели 
от тази година. Обста-
новката е различна - 
цените растат, не са се 
възстановили вериги-
те на доставки от кО-
вид-кризата, забави се 
производството, уве-
личи се безработицата, 
понижи се растежът”, 
посочи той.

След близо 5 часа 
спорове и разправии 
депутатите все пак не 
приеха декларацията, 
с която се настояваше 
служебният кабинет да 
внесе нов бюджет.

Корнелиянинова:

Служебният кабинет да
внесе бюджет за 2023 г.
недопустимоеМФданепредоставинанСбюджетнитепараметри,
адагидаванасоциалнитепартньори,заявипроф.руменГечев

Красотата на българката 
представят снимките 
на Радослав Първанов в НС

СниМКипреСцентърнанароднотоСъбрание

  �
Юлия ИВАНОВА

красотата на българката, 
колорита на носиите ни и зна-
кови за страната исторически 
паметници представят сним-
ките на младия фотограф ра-
дослав Първанов, която беше 
открита вчера в клуба на на-
родния представител в парла-
мента. Фотосите са включени в 
изложбата “аз съм българка”, 
която е част от национален 
проект. инициатор за варниса-
жа е зам.-председателят на Пг 
“бСП за българия” вяра еми-

лова. Началото на изложбата 
даде зам.-председателят на НС 
и на бСП кристиан вигенин.

На откриването присъства 
и лидерът на бСП корнселия 
Нинова. тя поздрави радослав 
Първанов за това, че е посве-
тил време, младост и сили на 
опазване и възхвала на бъл-
гарските традиции, на българ-
ската красота, на българската 
жена. “Поздравявам и неговите 
родители, че са го възпитали 
в това да уважава българия, 
нейните красоти, нейната ге-
ография, история, традиции и 
семейственост. бих искала да 
пожелая от името на цялата 

Пг “бСП за българия”, на него 
и на семейството му да бъдат 
здрави, да предават тази любов 
към българия, към българската 
носия, към българските тра-
диции на всички около себе 
си и на поколенията след тях. 
благодаря, че снимките попу-
ляризират българия навсякъде 
по света, защото има с какво 
да се гордеем. а то се вижда на 
снимките. С природата, исто-
рическите места, българските 
носии и българските момичета, 
печелим сърцата на много хора 
извън българия”, подчерта Ни-
нова. тя подари на младия фо-
тограф първата монета, изсече-
на в българия. 

Зам.-председателят на НС и 

бСП кристиан вигенин посо-
чи, че в изложбата са включени 
32 фотоса, които предизвикат 
положителна емоция в различ-
ните поколения от зрители, тъй 
като по съвременен начин раз-
казват за нашите традиции в 
българския фолклор. те носят 
в себе си пъстротата на българ-
ската народна носия, красотата 
на нашата природа и старинна 
архитектура, добави кристиан 
вигенин. той поздрави автора 
за оригиналната идея и прециз-
ността, с която я е реализирал. 

Секретарят на Пг”бСП за 
блъгария” вяра емилова по-
сочи, че радослав Първанов е 
един от талантливите български 
фотографи, който намира смел 

и много красив начин да покаже 
любовта си към българия и да 
зарази с тази обич много после-
дователи. радослав намира кра-
сив и смел на начин да покаже 
любовта си към българия и да 
зарази с тази обич още много 
последователи, заяви емилова. 

всяко едно от момичетата, 
които съм заснел, се занимава 
с фолклорни изкуства, няма 
модели, които са заснети като 
еднократен акт само заради 
фотосесията и това личи във 
фотосите, каза авторът на из-
ложбата радослав Първанов. 
избрал съм този подход умиш-
лено, за да бъде още по-силно 
въздействието на моите фото-
графии, добави той.
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Предложения за промени в 
Закона за хората с увреждания 
и Закона за здравето в помощ 
на хората с увреждания в стра-

ната изготви и внесе в Народ-

ното събрание омбудсманът 
диана ковачева. тя иска да 
бъдат преодолени най-сериоз-

ните проблеми, свързани със 
забавяне на преосвидетелства-

нето от органите на медицин-

ската експертиза, както и с не-

възможността да упражняват 
правата си не по тяхна вина. 
Предлага се текст, с който да 
се отстрани допуснатата дис-

криминация спрямо пенсиите 
на военноинвалидите. За тях 
ще са необходими около 310 
000 лв. за 2023 г.

От предлаганите промени 
ще бъдат засегнати около 600 
000 души. Хората с увреждания 
ще имат достъп до полагаща-

та им се месечна и целева фи-

нансова подкрепа по чл. 70 от 
Закона за хората с увреждания 
за периода до произнасянето 
на телк и Нелк. Предвидено 
е да не бъдат държани за отго-

ворни за забавянето на компе-

тентните органи и да не връщат 
получените средства дори при 
последваща промяна на вида и 
степента на увреждане.

Предвидено е изричното 

задължение на Нелк да се 
произнася по същество при 
обжалване на експертните ре-

шения на телк, като по този 
начин ще се съкрати времето 
за разглеждане на преписки-

те, включително като се от-

нема възможността на Нелк 
непрекъснато да връща слу-

чаите на телк.
“важно е да се подчертае, 

че предложенията няма да до-

ведат до увеличение на разхо-

дите на държавния бюджет, 
тъй като броят на хората с ув-

реждания е относително една-

къв и предвидим. Средствата, 
необходими за ползване на 
правата от тези граждани, са 
заложени в бюджетната рам-

ка, като е предвидено те да 
бъдат отпускани без прекъс-

вания”, посочва обществени-

ят защитник.

Правителството отпусна нова 
финансова еднократна помощ за 
отопление в размер на 300 лева, 
предназначена за осем целеви групи. 
Помощта е насочена за лица и се-

мейства, които получават подкрепа 
от държавата на други нормативни 
основания, но към този момент не са 
получили целева помощ за отопле-

ние поради неотговаряне на подо-

ходните критерии, които се отпус-

кат по основните програми. Право 
на тази помощ ще имат семейства, 
които получават месечни помощи за 
дете без право на наследствена пен-

сия от починал родител, семейства 
с месечни помощи за отглеждане на 
дете с трайно увреждане до 18-го-

дишна възраст или до завършване на 
средно образование. в категорията 
влизат и семейства, които получават 
подкрепа за деца, настанени в се-

мейство на роднини или близки или 
в приемно семейство, както и лица, 
които през тази година са подкрепя-

ни в резултат на природни бедствия. 
ветерани от войните и военноинва-

лиди също имат право на помощта.

В Доходното здание в Русе бе открита благотворителна изложба базар, 
организирана от Сдружение “Заедно си помагаме”. Събраните средства 
ще отидат за социална и емоционална подкрепа на онкоболни.  
Инициативата е подкрепена от кмета Пенчо Милков. В изложбата базар 
са включени над 30 картини, рисувани от членовете на сдружението  
по време на арт-терапии, както и ръчно правени бижута

ИванЧенЧев:

“Служебното правител-

ство продава за 300 хил. лв. 
имот, който струва 2 млн. 
теренът се намира в София, 
район “изгрев”, бул. “драган 
Цанков” 25а. Цялата сделка 
намирисва. г-н премиер, отго-

ворете ни как е защитен дър-

жавният интерес, защото от 
този случай лъха на корупция 
и на кражба”, обърна се зам.-
председателят на Пг “БСП за 
България” иван ченчев към 
служебния премиер гълъб до-

нев. ченчев уточни, че сделка-

та е извършена от областния 
управител на област София 
митко михайлов и става дума 
за продажба на имот частна 
държавна собственост.

ченчев обясни, че направил 
опит да му зададе въпроса, но 
михайлов се заключил в ка-

бинета си и в продължение на 
часове не излизал. доста съм-

нително е такова висше длъж-

ностно лице по този начин да 
реагира на опити хората да по-

лучат отговори, смята той.
“От 25 години има инте-

рес към този имот и първият 
ми въпрос към вас, г-н донев, 
е как може след 25 години 
на различни правителства да 
дойдат служебните правител-

ства на президента румен ра-

дев и на Николай копринков 
и първият въпрос, с който да 
се заемат, да е продажбата на 
този имот?”, попита депутатът 

Христо Проданов. Според него 
впечатление прави изключи-

телно завидната бързина, с 
която предишното служебно-

то правителство е подготвило 
документите за продажбата. 
“Само заради лошото сте-

чение на обстоятелствата и 
случването на редовно прави-

телство не им стига времето, 
за да изповядат тази “светла и 
прозрачна” сделка. Областни-

ят управител на София по вре-

ме на редовното правителство 
отказва да изповяда сделката с 
мотив, че тази работа е за за-

твор и трябва веднага да бъде 
спряна. Следващото служебно 
правителство, обаче, започ-

ва със същите бързи темпове 

да я изповядва”, коментира 
Проданов. “Служебните пра-

вителства започнаха да пре-

връщат мС едва ли не в аген-

ция за недвижими имоти и то 
изключително успешна, която 
продава на безценица дър-

жавните имоти. това е едно 
изключително неотговорно и 
срамно поведение и ви молим 
в интерес на хората да се на-

месите и да прекратите това 
срамно нещо, което се случва 
във връзка с тази сделка”, каза 
още Проданов.

Зам.-председателят на Пг 
“БСП за България” георги 
Свиленски изрази очакване 
да чуе как е защитен държав-

ният интерес. “г-н премиер, 

вие ни обяснявате, че пазар-

ната оценка е тази, на която 
трябва да се продаде имотът. 
тя е препоръчителна и изп. 
директор, който защитава ин-

тереса на дружеството, минис-

тър, който защитава интереса 
на министерството, премиер, 
който защитава интересите на 
държавата, президент, който 
защитава интересите на дър-

жавата, няма да допусне тази 
сделка да се изпълни на тази 
цена. това, което направи ва-

шият кабинет, е недопустимо, 
срамно, ограбва държавния 
интерес и вие трябваше тази 
сделка да я спрете, хората да 
бъдат уволнени”, категоричен 
е Свиленски.

Служебният кабинет продава за 
300 хил. имот, който струва 2 млн.
ПравителстватанаРуменРадевпревръщатМСвагенциязанедвижимиимоти,
коятотъргуванабезценицадържавнитеимоти,заявиХристоПроданов

Омбудсманът иска законодателни промени  
за 600 000 хора с увреждания

Дават по  
300 лева помощ 
за отопление

Започва 
„Благотворителна 
Коледа” 2022  
в  Генерал Тошево

инициативата "Благотворителна коледа" 
2022 г. започва в община генерал тошево. С 
нея ще се събират средства до 16 декември в 
банкова сметка на общината или всеки же-

лаещ може да помогне с продукти за хора в 
нужда. "много семейства, самотни възраст-

ни хора или такива, сполетени от бедствия и 
инциденти, живеят под прага на бедността. 
те нямат възможност да посрещнат коледни-

те и новогодишни празници в уютна и топла 
атмосфера, с отрупана трапеза, заобиколе-

ни от своите близки. да възвърнем тяхната 
вяра, че доброто побеждава, макар и с малки 
стъпки", призовават от общината. 

всеки дарител ще получи отчет за изра-

зходването на предоставените средства или 
продукти, а резултатите от благотворител-

ната кампания ще бъдат оповестени в об-

щинските и областните медии.

Сметката за дарения е: 
Община генерал тошево
IBAN: BG38UNCR70008424684999
BIC: UNCRBGSF
Уникредит Булбанк        
Плащане/445100 
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дори и при пълна либера-

лизация на пазара на електрое-

нергия комисията за енергийно 
и водно регулиране (кевр) ще 
продължи да определя регули-

раната цена за енергийно бе-

дните потребители. това каза 
председателят на кевр Иван 
Иванов по време на конферен-

ция “енергийният преход в Бъл-

гария - анализи и перспективи”, 
която се провежда в национал-

ния дом на науката и техниката. 
По думите му кевр ще бъде 
органът, който ще определя 
тяхната социална тарифа.

когато се говори за мерки 
по отношение на “енергийно 
бедни потребители”, те са в два 
сегмента - финансови и нефи-

нансови. Финансовата мярка е 
една-единствена и тя е приета 
със съгласието на ек. тарифата 
трябва да бъде 70 процента от 
реалната стойност на електро-

енергията, заплащана от оста-

налите потребители, т.е. да се 
постигне намаление с 30 на сто. 

Според Иванов това трябва да 
бъде временна мярка в рамките 
на 5 г. освен това тази мярка е 
ограничена по стойност до 100 
киловатчаса месечно на дома-

кинство, което ползва услугите 
на централно топлоснабдяване 
или природен газ за подгряване 
на вода за битови нужди, и 150 
киловатчаса за месец за дома-

кинство, ползващо електриче-

ски бойлер за топла вода. това 
са ниски стойности, но се касае 
за подпомагане на тези дома-

кинства, а не изцяло за плащане 
на потребяваната от тях елек-

трическа енергия.
еС ще даде съгласие за пъл-

на либерализация на пазара то-

гава, когато въпросът за “енер-

гийно уязвимите потребители” 
намери своето решение, изтъкна 
Иванов. той уточни, че крите-

риите за “енергийно уязвими 
потребители” са три: по доход, 
по възраст и по здравословни 
причини. Първата категория са 
лицата, изпаднали в енергийна 

бедност. основната концепция 
за дефиниране на енергийната 
бедност би трябвало да бъде от 
дохода на домакинството да се 
извадят разходите за енергия, 
необходима за постигане на тем-

пература от 20 градуса в дома. 
ако оставащият разполагаем 
доход на човек е под линията 
на бедност - 413 лв. (504 лв. от 
2023 г.), домакинството е енер-

гийно бедно. кевр ще опреде-

ля тяхната социална тарифа. За 
уязвими потребители по здраво-

словни причини важи забраната 
за спиране на електроенергията, 
захранваща животоподдържа-

ща апаратура. За възрастовата 
категория уязвими потребители 
- това са лица над 70-годишна 
възраст, живеещи сами, трудно-

подвижни, с 90 на сто намалена 
работоспособност, с пенсия до 
линията на бедност. При тях е 
необходимо отсрочване на спи-

рането на електроснабдяването 
през зимния период за 30 дни 
след крайната дата за заплащане.

Понастоящем кевр опреде-

ля регулирани цени за всички 
битови потребители. Съгласно 
Закона за енергетиката цените 
трябва да останат регулирани до 
края на 2025 г. При подготовка-

та на Плана за възстановяване и 
устойчивост, който беше внесен 
в ек от последното редовно пра-

вителство на кирил Петков, бяха 
заложени срокове и цели, които 
са непостижими, добави Иванов. 
той даде пример, че до края на 

2022 г. трябва да бъде премахна-

та фигурата на “обществен дос-

тавчик” и крайните снабдители 
трябва да купуват електрическа-

та енергия за крайните потреби-

тели от енергийната борса. това 
би довело до неблагоприятни 
резултати, смята председателят 
на кевр. Поради това преди 
месец настоящото народно съ-

брание прие решение, че регу-

лираните цени за бита остават 
до края на 2025 г.

Земеделски производители ще блокират 
ам “Струма” до Симитли днес в 11 часа. те 
са недоволни от Стратегическия план за зе-

меделието за следващия програмен период. 
“Почти всичко, което ни касае, е проблем-

но”, каза пред Бнр Иван чалъков от Съюза 
на животновъдите в България. той упрекна 
министерството на земеделието в наруше-

ни срокове преди изпращането на плана в 
Брюксел и в злоупотреба с власт.

Според земеделците планът може да се 
върне и да се преработи. “Ставките са много 
занижени, същевременно се дават 30 мили-

она евро повече за консултантски услуги”, 
подчерта чалъков и попита “кого ще кон-

султираме след 2-3 години”. “няма никакви 
аргументи за занижените ставки. всеки се 
крие, вдига рамене и казва, че не знае. Лошо 
е, че всичко се крие от нас, злоупотребява 
се с власт. директори на дирекциите крият 
тези неща”, коментира Иван чалъков.

Животновъдите са известили и ек за не-

съгласието си със Стратегическия план. “от 
еврокомисията бяха върнали отговор, че от 
нас, от министерството зависи дали имат 
желание да се промени планът. те бързаха 
миналата седмица да го изпратят. ние не бя-

хме съгласни с това”, каза чалъков.
относно изявления на министъра на 

земеделието, че планът не може да бъде 
върнат, чалъков твърди, че това не е вяр-

но. “не знам дали министъра го лъжат или 
той се опитва да лъже в ефир. Планът, ако 
се върне, ще продължаваме по предишния 
период, както са били схемите за канди-

датстване”, каза той. чалъков определи 
още като “абсурд” варианта планът да 
бъде одобрен в сегашния вид, а след това 
да се правят нотификации, с които да се 
иска одобряване на промени. “не ни ус-

тройва. това е само прах в очите на хора-

та”, каза той.

Средният размер на жилищен кре-

дит в София през тази година е 234 000 
лева, което представлява средно фи-

нансиране от 69% от цената на имоти-

те. това сочат данни на оББ, предста-

вени по време на конференция на тема 
“тенденциите в имотния и ипотечния 
пазар”. Според данните на БнБ през 
първите девет месеца на тази година са 
отпуснати ипотечни кредити в размер 
на 4,9 млрд. лв., което е ръст от 27% 
спрямо същия период на миналата го-

дина, когато сумата е била 3,8 млрд. 
лв. данните на БнБ включват не само 
кредитите за покупка, но и тези за ре-

финансиране на заеми от други банки.
По данни от агенцията по впис-

ванията 24 000 нови имотни сделки 
са изповядани в София за изминалите 
девет месеца, което представлява 4% 
спад спрямо аналогичния период на 
миналата година. вписани са 11 863 

ипотеки, като този брой формира над 
34% от общия брой за България. тази 
статистика се потвърждава и спря-

мо данните на оББ, където 40% от 
отпуснатите ипотечни кредити са за 
имоти в столицата.

По отношение на видовете креди-

тиране - 74% са с цел покупка на имот, 
4% - за текущи нужди и 22% - за ре-

финансиране, казаха още от оББ. Жи-

телите на София предпочитат по-дъл-

гите срокове, като 64% от кредитите се 
отпускат за срок между 21-30 години. 
най-често имоти с ипотечен кредит 
купуват клиентите между 30 и 39-го-

дишна възраст, които са 54% от всички 
кредитополучатели на банката.

За поредна година най-многоброй-

на е категорията на отпуснати кредити 
на клиентите с най-високи месечни до-

ходи (над 3500 лв.) или общо 42% от 
жителите на столицата.

общият индекс на цените на производи-

тел у нас е нараснал през октомври с 41,7% 
спрямо година по-рано, като това предста-

влява рязко забавяне на производствената 
инфлация от рекордните 56,8%, отчетени 
през септември, сочат данните на наци-

оналния статистически институт (нСИ). 
това е най-слабото нарастване на производ-

ствените цени от юни насам. Изменение на 
производствени цени на годишна база

Спрямо предходния месец производ-

ствените цени през октомври се понижа-

ват с 6,2%, като това е първо намаление 
на месечна база от август от 2020 г. на-

сам. намаляването на цените на произво-

дител спрямо месец по-рано се дължи на 
съществено понижение с 15,3% на цените 
при производството и разпределението на 
електрическа и топлоенергия и газ, докато 
в добивната промишленост се отчита по-

нижение с 3,9%, а в преработващата про-

мишленост - увеличение на цените с 0,9 на 

сто. Спрямо година по-рано обаче цените 
при производството и разпределението 
на газ, електрическа и топлинна енергия 
нарастват през октомври с 97,8%, но след 
скок с цели 148,3% през септември, докато 
цените в преработващата промишленост 
се увеличават на годишна база с 20,8%, а 
в добивната промишленост - с едва 4,2 на 
сто спрямо октомври 2021 г. Индексът на 
цените на производител на вътрешния па-

зар през октомври 2022 г. намалява с 8,8% 
спрямо предходния месец и нараства с 
55,4% спрямо същия месец на 2021 г. да-

нните за намаляване на производствените 
цени спрямо предходния месец и на рязко 
забавяне на техния растеж спрямо година 
по-рано предполагат, че и потребителската 
инфлация вероятно ще продължава да от-

слабва леко през следващите месеци, твър-

дят от нСИ. По-рано този месец той отчете 
забавяне на потребителската инфлация в 
нашата страна през октомври до 17,6%.

И при пълна либерализация КЕВР 
ще определя цената за бедните
Социалнататарифатрябвадабъдес30%по-евтина
отстойносттанатока,заплащанотостаналитепотребители

Средният жилищен кредит 
в София е 234 000 лв.

НСИ отчете близо 42% 
производствена инфлация

Земеделци блокират днес магистрала „Струма”
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Българският енергиен хол-

динг (БеХ), който смени шефо-

вете и членове на бордовете на 
ключови държавни енергийни 
компании като аеЦ "козло-

дуй", "Булгаргаз", национал-

ната електрическа компания 
(нек), теЦ "марица Изток 
2" и мини "марица Изток" до 
провеждането на конкурси 
за длъжностите, обяви таки-

ва и не е изключено назна-

чените от кабинета на Гълъб 
донев хора да се бетонират 
легитимно на постовете си, 
предаде mediapool.bg. Проце-

дурите са започнати на 7, 21 
и 24 ноември, като срокът за 
кандидатстване за борда на 
теЦ "марица Изток 2" е из-

текъл на 17 ноември, но още 
няма данни за претендентите. 
документите за ядрената цен-

трала и мините ще се приемат 
до 1 декември включително, 
а за газовата и електрическа-

та - до 4 декември. в самия 
БеХ бившето правителство на 
кирил Петков извърши смени 
до провеждането на конкурс, 

какъвто трябва да предприеме 
министерството на енергети-

ката, но такъв не е обявен.
рокадите на върха в дър-

жавната енергетика, където 
ГерБ назначи с формални 
конкурси предимно свои хора 
преди изборите през пролетта 
на 2021 г., бяха започнати от 
втория служебен кабинет, на-

значен от президента румен 
радев, малко преди новото 
правителство на кирил Петков 
да дойде на власт, продължиха 
при предишния премиер, но 
кадрите бяха сменени от се-

гашния служебен кабинет.
най-много рокади претър-

пя държавният газов достав-

чик, където "Продължаваме 
промяната" махна считания 
за човек на румен радев и не-

гов енергиен министър в едно 
от по-предишните служебни 
правителства николай Пав-

лов и през януари тази година 
сложи на мястото му Людмил 
Йоцов, който обаче се задържа 
на поста само половин годи-

на, преди кабинетът на Гълъб 

донев да назначи през август 
деница Златева. тогава поста 
си запази само председателят 
на борда Иван топчийски, за 
да осигури приемственост. 
Сега обявеният конкурс търси 
трима нови представители на 
държавата в газовия достав-

чик. Предстои да се види дали 
сегашните членове на борда 
ще участват в конкурса.

в нек бившият директор 
Иван Йончев бе отстранен 
през пролетта на 2022 г., на 
мястото му бе назначен мар-

тин Георгиев, който дотогава 
ръководеше асоциацията на 
търговците на електроенер-

гия в България. в държавната 
електрическа компания обаче 
има още един в борда, назна-

чен до провеждането на кон-

курс - това е веселин Петров, 

който бе назначен през март 
на мястото на Светослав Спа-

сов, припомня изданието "ка-

питал". Предстои да се види 
дали Георгиев или Петров ще 
бъде сменен.

в края на август 2022 г. из-

ненадващо и без никакъв аргу-

мент бяха сменени и шефът на 
аеЦ "козлодуй" наско михов 
и заместникът му александър 
николов. За шеф на ядрената 
централа бе назначен зам.-
кметът на козлодуй Георги 
кирков, който е бивш служи-

тел на компанията, а в борда 
влезе и андрей красночаров, 
който дотогава отговаряше за 
ремонтите в атомната центра-

ла. Сега се търсят трима нови 
в ръководството на аеЦ-а, 
като в бройката влиза и мяс-

тото на освободения от борда 

бивш евродепутат на ГерБ 
владимир Уручев.

в мини "марица Изток" 
БеХ търси двама представите-

ли на държавата. там директор 
до провеждането на конкурс е 
Илза чинкова, която пое въг-

ледобивното дружество през 
януари 2022 г. тя участваше 
в обявената преди това проце-

дура за попълване на борда на 
дружеството, но бе назначена 
временно. Същото се отнася и 
за николай николов и елвира 
Шопова.

За теЦ "марица Изток 2" 
се търси един нов член на бор-

да. там от 2013 г. директор е 
Живко динчев, който издър-

жа смяната на правителства и 
дори накрая спечели конкурса 
за поста. дали се търси негова-

та смяна предстои да се види.

комисията за енергийно и водно ре-

гулиране (кевр) е глобила шест енер-

гийни дружества заради извършени от 
тях манипулации на електроенергийна-

та борса през първата половина на 2019 
г. Сред тях е и държавната национална 
електричества компания (нек), която 
отнася най-голямата глоба, съобщиха 
от регулатора във вторник.

общото наказание е за 1,258 млн. лв. 
от тях 625 хил. лв. са наложени на нек, 
336 хил. лв. е санкцията за "Интерпром", 
близо 145 хил. лв. - за "енерджи мт", а 
"Интерелектрик" е глобена с над 90 хил. 
лв. "мост енерджи" отнася наказание за 
34 хил. лв. Свързваната с Христо ковач-

ки фирма "Гранд енерджи дистрибю-

шън" ще трябва да плати над 27 хил. лв. 
Санкциите подлежат на обжалване 

пред Софийския административния 

съд в 14-дневен срок. във връзка с 
констатациите от приключилото про-

изводство кевр е изпратила сигнал до 
Софийската градска прокуратура.

това е първото решение на енер-

гийния регулатор за санкциониране за-

ради злоупотреби на борсата за ток. По 
сигнали за такива комисията работи от 
2020 г. те бяха подавани основно от 
Българската федерация на индустриал-

ните енергийни консуматори и работо-

дателските организации.
междувременно от нек обявиха, 

че наложената им глоба се отнася за 
първото шестмесечие на 2019 г. в рам-

ките на проведената проверка насто-

ящото ръководство на нек е оказало 
пълно съдействие на кевр и е предос-

тавило всички необходими документи 
за установяване на обстоятелствата.

около 300 млн. лв. от 
големите кредити, даде-

ни от държавната Бъл-

гарска банка за развитие, 
няма да бъдат върнати. 
Причината е, че фирми-

те са получили евтините 
заеми почти без обезпе-

чения. това съобщи пред 
нова тв изпълнителният 
директор на ББр Цанко 
арабаджиев. За пример 
той даде фирмата “ро-

удуей кънстракшън”, в 
която банката е назначи-

ла свой управител.
“когато един кредит 

е даден на куха фирма, 
когато той е за 150 млн. 

лв., а реално обезпече-

нието е 15-20 млн. лв., 
няма откъде да бъдат съ-

брани парите”, коменти-

ра арабаджиев. Според 
него обвиненията към 
сегашното ръководство 
на ББр, че е платило с 
лека ръка 1 млн. лв. за 
консултантски услуги по 
неосъществен облигаци-

онен заем за 1 млрд лв. 
са неоснователни. той 
обясни, че Управител-

ният съвет на банката е 
взел решение да пласира 
облигации на междуна-

родните пазари през ми-

налата година при много 

изгодни условия, като 
идеята е била с този заем 
да се покрие по-скъп 
заем, взет от китайски 
банки. Спорният 1 млн. 
лв. е платен на две ад-

вокатски кантори в Лон-

дон - “Clifford Chance” и 
“аllan&Overy”, консул-

тирали облигационния 
заем. войната в Украйна 
обаче е осуетила финан-

совата операция - пос-

ледвалото повишение 
на лихвите е направило 
рефинансирането на кре-

дита на ББр неизгодно.

Коментар на стр.9

от днес заплатите във вмЗ 
Сопот се увеличават с 6,5%, съ-

общиха от държавната оръжей-

ница. отделно работниците ще 
получат и по една минимална за-

плата като коледен бонус. това 
е третото увеличение на запла-

тите през тазиагодина в най-го-

лямото държавно предприятие 
от военно-промишления ком-

плекс на страната ни. работещи-

те там получиха увеличение на 
доходите преди великден, след 
това в средата на годинатааот 
тогавашния вицепремиер и ми-

нистър на икономиката и индус-

трията корнелия нинова.

Средната работна заплата в 
дружеството нарастваас близо 
50% през тази година, посочи-

ха от дружеството. освен това 
от юли ваучерите за храна са 
увеличени от 80 лв. на 200 лева. 
Съгласно решение на Съвета на 
директорите, всички работни-

ци и служители ще получат за 
ноември по 200 лв. бонус и по 
една минимална работна запла-

та, която във вмЗ Сопот е ва781 
лева. тези бонуси ще бъдат из-

платени преди коледните и но-

вогодишни празници, уточни 
изпълнителният директор Иван 
Стоенчев.

Най-многорокади
претърпядържавниятгазов
доставчик„Булгаргаз”

Готвят нови смени  
в държавната енергетика

ББР няма да може да събере 
кредити за 300 млн. лв. 

НЕК и пет частни фирми са 
глобени за борсови машинации

Вдигат за трети път заплатите във ВМЗ Сопот
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СнимкиБТА

Най-малко трима загинаха, а над 23 са ранени при самоубийствена атака в Югозападен Пакистан. Нападението 
е извършено с рикша, в околностите на град Куета, срещу камион, превозващ полицаи. Те трябвало да охраняват 
пункт за ваксинация срещу детски паралич. Експлозията е засегнала и кола, в която пътувало семейство

Германският президент Франк валтер Щайнмайер призова 
република Северна македония да признае съществуването на 
българска общност, да приеме промените в конституцията, как-

то и да пристъпи към действия за ускорено присъединяване към 
еС. това стана в първия ден от официалното му посещение в 
Скопие по време на срещата му с македонския президент Сте-

во Пендаровски. Гостът смята, че конституционната промяна е 
важно решение за Северна македония. Пендаровски посочи, че 
страната му е подготвена за преговори и е готова за членство от 
17 години.

Щайнмаер бе приет и от премиера димитър ковачевски. 
Гостът заяви, че Германия иска да види Северна македония в 
еС възможно най-скоро, а решимостта за прилагане на реформи 
е от решаващо значение за запазване на демокрацията и европей-

ските ценности. “На срещата беше заявено, че цялата подкрепа 
и усилия, които двете страни влагат, включително за предсто-

ящите конституционни промени, са насочени към осигуряване 
на европейско бъдеще на гражданите”, гласи съобщението на 
премиерската канцелария.

“европейският съюз отдавна имаше илюзии за създаване 
на някакъв енергиен пазар, но предвид сериозната военна опе-

рация се стигна дотам, че еС ще купува газ от своя съюзник 
САЩ на три пъти по-висока цена”. това каза хърватският пре-

зидент Зоран миланович при откриването на икономически 
форум в Загреб, цитиран от хърватската национална телевизия 
HRT. Проявата “Бизнесът среща политиката. енергията днес и 
утре” бе организирана от Словенско-хърватския бизнес клуб и 
словенското посолство в Хърватия като част от посещението 
на словенския президент Борут Пахор в Хърватия. 

Според миланович “енергетиката в момента, а и изобщо, 
е ключов въпрос”. Президентът подчерта, че и русия, и САЩ 
неслучайно са “две велики и непобедими сили”. “те са нераз-

рушими, защото имат определени технологии... и неограниче-

но количество енергия за своите нужди”, добави миланович. 
По думите му китай не спада към тази категория. той отбе-

ляза, че заради цената на газа френският президент еманюел 
макрон отиде в САЩ за разговори с джо Байдън, за да “поиска 
разбиране и милост от позицията на по-слаб партньор”.

Продължават силните  
земетресения в Гърция

Земетресение от 5,1 по скалата 
на Рихтер удари остров Евбеа. Вла-
стите съобщават за паднали стъл-
би на сгради и повредени жилища, 
но няма пострадали. То е усетено 
и в Атина. Някои от вторичните 
трусове достигнаха 4 степен по 
Рихтер. Затворени са училища и об-
ществени служби. През следващите 
24 часа вниманието трябва да е по-
вишено. 

Ръст на заразените с  
КОВИД-19 във Франция

Новите случаи с КОВИД-19 във 
Франция отбелязват ръст от 40%. 
Носенето на маски в обществения 
транспорт или при контакт с уяз-
вими хора е препоръчително, съоб-
щиха правителствени служители. 
Седемдневната средна стойност 
във Франция се повиши от по-малко 
от 25 000 на ден в началото на но-
ември до над 44 000 в понеделник.

Тридневна стачка блокира 
железниците в Белгия

Тридневна стачка на железнича-
рите в Белгия блокира транспортна-
та система на страната. Три чет-
върти от влаковете са отменени. 
Половината ще се движат днес и 
утре. Това е втората подобна проя-
ва на железничарите за последните 
месеци, след като синдикатите на 5 
октомври също призоваха 24-часов 
протест.

Хавайският вулкан  
Мауна Лоа изригна

Потоци лава на височина 200 м 
изхвърля вулканът Мауна Лоа на Ха-
ваите. Той е най-голямото активно 
образувание в света и “се събуди” 
в неделя. Заема около половината 
от Големия остров на архипелага и 
в корпуса му са се отворили четири 
пукнатини, откъдето излизат пара, 
дим и разтопена скала. Няма заповед 
за евакуация, открити са две убежи-
ща, някои пътища са затворени. По-
следното изригване на Мауна Лоа е 
през 1984 г., продължило 22 дни.

16 загинали и 24 ранени при 
експлозия в Афганистан

Най-малко 16 души са загинали, 
а 24 са ранени при експлозия в рели-
гиозно училище в град Айбак в Севе-
рен Афганистан. Всички са деца и 
обикновени хора. Местният в. “Хащ 
и субх” съобщава за 35 жертви и 23 
ранени.

Демонстранти организират в Пре-
тория протест срещу предсрочното 
освобождаване от затвора на Януш 
Валус. Той излежаваше доживотна 
присъда заради убийството през 1993 
г. на южноафриканския лидер срещу 
апартейда Крис Хани (лицето му е на 
плаката). Етническият поляк миг-
рант Валус бе намушкан с нож в за-
твора два дни преди предсрочното му 
освобождаване, съобщиха властите

Берлин: Скопие да признае
българската общност

ЕС ще купува тройно
по-скъп газ от САЩ

Страните от НАтО трябва 
да поддържат отворени всич-

ки канали за комуникация с 
русия, заяви унгарският вън-

шен министър Петер Сиярто 
на срещата с колегите му от 
алианса в Букурещ, предадоха 
руски медии. “Необходимо е 
да се блокират всички онези 
фактори, които могат да до-

ведат до ескалация. ето защо 
е невъзможно да се блокират 
комуникационните канали, те 
са необходими, за да се запази 
възможността поне за страте-

гическа комуникация с русна-

ците”, обясни Сиярто.
“трябва да запазим в сила 

предишните съвместни реше-

ния на НАтО, че от една стра-

на не сме част от конфликта 
(в Украйна), а от друга страна 
трябва да направим всичко 
възможно да избегнем пряк 
конфликт с русия. На срещата 
има консенсус, че ескалация-

та на войната трябва да бъде 
предотвратена на всяка цена, 
т.е. не трябва да има пряка 
конфронтация между НАтО 
и русия”, подчерта Сиярто на 
пресконференция, излъчена от 
унгарската телевизия M1. 

в Букурещ нашият вън-

шен министър Николай мил-

ков потвърди продължаваща-

та подкрепа на България за 
Украйна, включително с пре-

доставяне на военна помощ, 
гласи съобщение на сайта на 
родното мвнр. “България ви-

наги ще бъде лоялен и надеж-

ден партньор в НАтО”, увери 
милков, но вече в Прага, къде-

то участва в събитие по повод 
20-годишнината от срещата 
на върха на алианса, на която 
страната ни получи покана 
за членство. там министърът 
се подписа върху филателно 
табло по повод годишнината 
заедно с колегите си от румъ-

ния, естония, Латвия, Литва, 
Словакия, Словения и чехия.

външните министри на 
НАтО обвиниха русия, че 
представлява заплаха за евро-

атлантическото пространство 
и носи пълната отговорност 
за войната в Украйна и за гру-

бото нарушаване на междуна-

родното право. САЩ обаче 
отказаха да дадат на Украйна 
ракети “Пейтриът”, съобщи 
“Гласът на Америка”. 

Лидерката на ек Урсула 
фон дер Лайен обяви в туи-

тър, че загиналите военни и 
цивилни в Украйна са съот-

ветно 100 000 и 20 000. Скоро 
след това изтри съобщението, 
след като то разгневило воло-

димир Зеленски, пишат руски 
телеграм-канали.

Коментар на стр. 9

Унгария държи на
контактите с Русия
БългариякатолояленчленнанАТОпредоставявоеннапомощ
наУкрайна,заявивъншниятниминистърниколаймилков
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Процентът на убийствата и 
самоубийствата в сАЩ, свър-

зани с оръжие, се е повишил 
с 8 на сто през 2021 г., дости-

гайки нива, невиждани от на-

чалото на 90-те години. това 
са най-високите стойности от 
почти три десетилетия, показ-

ва ново проучване, цитирано 
от световните агенции. спо-

ред изследователите броят на 
смъртните случаи постоянно 
нараства от 2005 г., но бележи 
ръст от 20 на сто между 2019 
и 2021 г.

Около 14 на сто от убитите 
с огнестрелно оръжие са били 
жени. седем са смъртните 
случаи на 100 000 жени през 
миналата година спрямо 4 на 

100 000 през 2010 г. сравни-

мото увеличение при мъжете 
е 45%, процентът нараства до 
около 26 на 100 000 от около 
18 на 100 000 през 2010 г.

Най-високите нива на 
смъртност от убийства с огне-

стрелно оръжие продължават 
да са сред младите чернокожи 
мъже - 142 на 100 000 за тези 

в началото на 20-те. Най-ви-

соките нива на смъртност от 
самоубийства са сред белите 
мъже в началото на 80-те го-

дини - 45 на 100 000.
сред причините за по-ви-

соките показатели изследова-

телите посочват прекъсване на 
работата и личният живот на 
хората, по-високи продажби 

на оръжие, стрес и проблеми с 
психичното здраве.

това е един от най-изчер-

пателните анализи на смърт-

ните случаи от оръжие в сАЩ 
от години, каза дейвид Хеме-

нуей, директор на изследова-

телския център за контрол на 
нараняванията към Харвард-

ския университет.

Въоръженото насилие в САЩ
достигна рекордни нива
14настоотубититесогнестрелнооръжиесажени,
най-високаесмъртносттапримладитечернокожимъже

в тазгодишната класация на организацията “интернаци-

онс”, която прави анкети сред хората с неавстрийски корени, 
виена отново се нарежда сред градовете с най-добри условия 
на живот. Но “експат сити ренкинг 2022”, както се нарича 
класацията, нарежда и тази година австрийската столица на 
последно място в категорията “дружелюбност”. в допитва-

нията през последните години лошото настроение на виен-

чани нарежда града на дунав назад в класацията. Повече от 
половината от анкетираните (54%) са заявили, че им е труд-

но да се сприятелят с виенчани, а 32 на сто са се чувствали 
нежелани. днес виена заема 27-о място сред 50 града в света 
(през 2021 г. й бе отредено 14-о място от 57 града).

Австрийската столица е сред най-добрите туристически 
дестинации и “здравеопазване и добро благополучие” (второ 
място). Живеещите във виена хора от други страни характе-

ризират градския транспорт като добре организиран (97%) и 
достъпен. много висока е и оценката на медицинското об-

служване и чистотата на околната среда. виена не е възпри-

емана като особено скъп град и заема девето място в индекса 
за лични финанси.

Най-предпочитаното място в света е испанският град ва-

ленсия, следван от дубай и мексико. там чужденците най-
бързо се аклиматизират и остават да живеят.

Виена - уредена, но
с недружелюбни жители

СнимкаБТа

Екоактивисти от американския щат Флорида пускат в открито море възрастен морски 
бозайник ламантин. Той бе един от трите подобни бозайници, спасени и излекувани  
от специализирания център за опазване на рибата и дивата природа във Флорида

трима африкански мигранти дос-

тигнаха до канарските острови, след 
като оцеляха 11 дни върху перото на 
руля на танкера “Алтини две”, отпла-

вал от Нигерия, предаде испанската 
морска спасителна служба.

корабът пристигнал в пристани-

щето на Лас Палмас на остров Гран 
канария, а мъжете седели на перото 
на руля. те били заведени незабавно 
в болница заради признаци на дехид-

ратация и хипотермия.
Полицейски говорител съобщи, че 

ще бъдат върнати обратно в Нигерия, 
защото са влезли незаконно в стра-

ната. компанията оператор на тан-

кера трябва да им осигури временно 
настаняване, след което да ги върне 
в Лагос възможно най-бързо. спо-

ред НПО “Уокинг бордърс” те може 
да останат, ако поискат политическо 
убежище.

два китайски и шест 
руски военни самолета 
са пресекли зоната за 
идентификация на про-

тивовъздушната отбрана 
на Южна корея без пре-

дупреждение, съобщиха 
от Обединения комитет 
на началник-щабовете 
на сеул. По-късно обаче 
уточниха, че изтребите-

лите не са нарушили те-

риториалния въздушен 
режим на страната.

Наблюдатели, цити-

рани от агенция “Йон-

хап”, изразиха мнение, 
че китай и русия са 
провели комбинирани 
въздушни учения.

миналия месец сеул 
и вашингтон проведоха 

съвместни военни уче-

ния след изстрелването 
на междуконтинентал-

на балистична ракета от 
северна корея. ракет-

ният тест изостри на-

прежението на полуос-

трова в момент, когато 
сАЩ и Южна корея се 
стремят да укрепят своя 
съюз.

Китайски и руски 
изтребители над Сеул

Мигранти оцеляха 11 дни
върху перото на руля  

АбонАМент

2023
можетедасеабониратев:
„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,
„Добипрес“ЕООД
до28декември2022г.,
вредакциятанавестника
до20декември2022г.

12месеца-204лв.

6месеца-102лв.

3месеца-51лв.

1месец-18лв.

Заповечеинформация:тел.:029705203и029705216

Каталоженномер:6
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ДАТАТА

1

анатолийстанкулов

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА СЪС СПИН. От-
белязва се от 1988 г. по инициатива 
на Световната здравна организация. 
Синдромът на придобитата имунна 
недостатъчност е болест, характери-
зираща се с прогресивно разрушаване 
на имунната система като резултат 
от инфектиране с вируса ХИВ.

ПРАЗНИК НА БОТЕВГРАД. Обявен 
е с решение на ОбС. По време на Април-
ската епопея 1876 г. населението на 
Орханийския край активно се подготвя 
за въстанието. То изживява ужасите 
от жестокото му потушаване чрез 
съдбата на Ботевите четници, водили 
сражение с турския башибозук. Това е и поводът на 1 
декември 1934 г. градът да бъде преименуван от Ор-
хание на Ботевград.

1887 - ДЕБЮТ НА ШЕРЛОК ХОЛМС. Британ-
ският писател Артър Конан Дойл 
публикува разказ, в който за първи 
път главен герой е детективът. Фи-
гурата на Шерлок Холмс се появява 
в 56 разказа и 4 романа, написани в 
периода 1887-1927 г. Героят е описан 
като пълна противоположност на 
тогавашната полиция, която често 
е затруднена да разкрие престъпле-
нията. Негов пръв помощник в разследванията е д-р 
Джон Уотсън, армейски лекар, завърнал се от служ-
ба в Индия.

1891 - РОЖДЕН ДЕН НА БАСКЕТБОЛА. Аме-
риканският учител по физкултура 
Джеймс Нейсмит изобретява иг-
рата, като кара своите ученици да 
хвърлят футболна топка в кошница 
за праскови. През 1936 г. баскетбо-
лът добива олимпийски статут и 
става популярен в целия свят.

1913 - ПУСНАТА Е ПЪРВАТА ПОТОЧНА ЛИ-
НИЯ ЗА АВТОМОБИЛИ В 
СВЕТА. Заработва в автомо-
билните заводи на компания-
та "Форд" в САЩ. Благодаре-
ние на конвейерната система 
за сглобяване на всеки 2 ч. и 38 
мин. започва да се произвежда по един автомобил.

1959 - ПОДПИСАН Е АНТАРКТИЧЕСКИЯТ 
ДОГОВОР. Във Вашингтон 
Аржентина, Австралия, Бел-
гия, Великобритания, Нова 
Зеландия, Норвегия, Република 
Южна Африка, САЩ, СССР, 
Франция, Чили и Япония под-
писват международен договор, според който Ан-
тарктида се обявява за неутрална и демилитари-
зирана зона. Според този договор територията на 
континента може да се използва само за мирни цели. 
Официално договорът влиза в сила на 23 юни 1961 г.

1972 - БЪЛГАРИЯ СТАВА 18-АТА КОСМИЧЕ-
СКА СТРАНА В СВЕТА. На тази 
дата на борда на спътника "Ин-
теркосмос 8" е първото извеж-
дане в Космоса на българската 
апаратура "П1", чрез която се 
изследват параметрите на космическата плазма. 
Апаратурата е създадена от научната група по фи-
зика на Космоса към Президиума на БАН.

2009 - ВЛИЗА В СИЛА ДОГОВОРЪТ ОТ ЛИСА-
БОН. Подписан е от 27-те стра-
ни членки на ЕС на 13 декември 
2007 г. Той заменя двата дого-
вора, осигуряващи конституци-
онна основа на ЕС - Договора от 
Маастрихт и Римските договори. Сред нововъведе-
нията са съдебно сътрудничество при наказателни 
дела, по-големи права на националните парламенти в 
законодателството на ЕС, въвеждането на инициа-
тива на европейските граждани и др.

През ранната пролет 
на 1997 г. държавата бе 
управлявана от служеб-

ното правителство на 
Стефан Софиянски. С 
едно от своите решения 
то одобри споразумение 
с Германия за отпуска-

нето на безвъзмездна 
помощ от 10 млн. марки, 
които трябваше да пос-

лужат за създаването на 
банка, специализирана в 
кредитирането на мал-

кия и средния бизнес. 
С тези пари след две 
години се появи Насър-

чителна банка, която 
по-късно бе прекръсте-

на в Българска банка за 
развитие. в нея държа-

вата има 99,99% от ка-

питала. в началото бан-

ката се контролираше от 
министерството на фи-

нансите, след това - от 
министерството на ико-

номиката, а в момента 
- от министерството на 
иновациите и растежа. 

През последните го-

дини ББр претърпя свое-

образна мутация, не само 
с името. тя се превърна 
от малка в средно голя-

ма банка за българските 
стандарти, като активите 
й се изчисляват на около 
3 млрд. лв. Освен в му-

тант, тя се превърна и в 
постоянен извор на скан-

дали.
По устав банката 

трябва да подпомага 
стартиращи, иноватив-

ни и експортно ориен-

тирани предприятия, 
да инвестира в публич-

но-частни проекти и 
в изостанали региони. 
какво обаче е реалното 
положение с клиентите 
на ББр? Преди година 
стана известно, че "ро-

удуей кънстракшън" е 
сред виП-клиентите на 
ББр със заем от 150 млн. 
лв. този заем държавна-

та банка е дала на "ро-

удуей кънстракшън", за 
да купи малката фирма 
"Пътстройинженеринг" 
Ад със седалище в кър-

джалийското с. Груево 
и чийто предишен соб-

ственик е бизнесменът 
румен Гайтански-вълка. 
Условията по връщането 

на заема се оказаха дос-

та съмнителни заради 
гратисното плащане на 
главницата, изместено в 
края на падежа през 2029 
г. Освен това големият 
заем е обезпечен едва 10 
на сто.

По закон ББр няма 
право да кредитира ня-

колко определени групи 
юридически лица, като 
спортни и неправител-

ствени организации, 
влючително политиче-

ски. Само преди три го-

дини години обаче това 
предизвика скандал, за-

щото фирми, свързани с 
Георги Гергов, получиха 
31,8 млн. евро заеми от 
единствената държав-

на банка. По закон ББр 
няма право да кредити-

ра и фирми с неизвестен 
краен офшорен собстве-

ник. това ограничение 
също се оказа заобико-

лимо - от 2014 г. банката 

работи с "Булгартабак 
холдинг", който бе при-

ватизиран от австрийска 
фирма с неизвестен лих-

тенщайнски собственик.
После едно от слу-

жебните правителства 
извади информация, че 
кредити за 1,4 млрд. лв. 
са дадени само на 8 фир-

ми, за да признае в наши 
дни сегашното ръковод-

ство на ББр, че около 
300 млн. лв., или бли-

зо една четвърт от тях, 
няма да бъдат върнати. 
Причината е, че фирми-

те са получили евтините 
заеми почти без обезпе-

чения.
Отдавна е ясно, че не 

е луд този, който яде ба-

ницата, а този, който му 
я дава. до нищо не до-

ведоха и проверките на 
дАНС и прокуратурата. 
както се казва в подобни 
случай, пито - платено, 
виновни няма.

  �
Евгени ГАВРИЛОВ

изворнаскандали

в сравнение с по-

зицията на Унгария по 
украинския конфликт, 
България стои като обез-

личен чиновник, кой-

то гледа да се скатае в 
мнозинството. и се са-

мозаблуждава, че ако по 
някаква причина това 
мнозинство бъде настъ-

пено, него лично ще го 
заболи по-малко, понеже 
болката ще се разпръсне 

между всички.
такова впечатление 

оставя последната среща 
на външните министри 
на НАтО в Букурещ. 
както можеше да се оч-

аква, те изсипаха помия 
от обвинения срещу ру-

сия. и при това положе-

ние единствено унгар-

ският външен министър 
Петер Сиярто намери 
начин да прояви разум 
и призова алианса да 
държи отворени канали 
за контакти с русия, за 
да не се стигне до пряк 
сблъсък с нея. 

Ние, българите, щя-

хме да изпитаме доза 
гордост, ако подобна 
позиция бе изразило ли-

цето, което в момента се 
води за пръв наш дипло-

мат, па макар и служе-

бен. Но то предпочете 
да кротува в тълпата: 

България подкрепя Ук-

райна, включително с 
военна помощ, “Бълга-

рия винаги ще бъде ло-

ялен и надежден парт-

ньор в НАтО”. А лицето 
имаше основания да из-

прави гръб, след като 
две трети от българите 
подкрепят русия в кон-

фликта, за който изцяло 
вина имат САЩ и За-

падът, превърнали цял 
един народ - украинския 
- в пушечно месо за зло-

вредните си, почти сата-

нински мераци.
между другото, Ун-

гария не от вчера се 
бунтува срещу Запада 
заради Украйна. тя по-

стоянно осъжда санкци-

ите срещу русия, позво-

лява си да не изпълнява 
част от тях, дори при-

нуждава еС да отчита 
националните й интере-

си. тя остави руските яд-

рени реактори и разчита 
на русия за атомната си 
енергетика - за ужас на 
русофобския Брюксел. 
издейства си изключе-

ния за руския петрол и 
така прокара пъртина-

та да има изключение 
и за България. Наскоро 
отново Сиярто нахока 
политиците в еС, под-

крепили санкциите, да 
си подадат оставките, 
след като стана ясно 
колко вредни за европа 
са наказателните мерки 
срещу русия. 

А София не смее и 
дума да обели, когато я 
настъпи било вашинг-

тон, било Брюксел. чак 
да ни заболи, че сме бъл-

гари. дали да не помо-

лим Унгария по съвмес-

тителство да отстоява и 
българските интереси?

  �
Юри МИХАЛКОВ

Българскирезил
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  �
Аида ПАНИКЯН

Пазарът на труда не е 
просто пазар - в него участ-
ват хора и зад всеки работещ 
или безработен стои семей-
ство или домакинство. а 
пандемията, с която масово 
навлезе работата от разсто-
яние, го промени още по-
вече. Една от загадките на 
този специфичен пазар про-
дължават да са диаметрално 
противоположните сигнали 
от работодателите. Те пе-
риодично обявяват, че има 
недостиг на работна ръка и 
искат "внос", предимно от 
трети страни. В същото вре-
ме съкращават работници.

Гладът  
за работна ръка

Близо една четвърт от 
промишлените предприятия 
през 2021 г. посочват недос-
тига на работна сила като за-
труднение за осъществяване 
на дейността им. средно за 
деветмесечието на 2022 г. 
делът им нараства на 29%, 
сочат данни на Нси.

Въпреки че в софия и 
големите градове кипи стро-
ителство и ремонти. Напри-
мер главният архитект на со-
фия Здравко Здравков преди 
дни призна в телевизионно 
интервю, че "за последните 
30 години не е обучен нито 
един павьор!" (Е, няма защо 
да се чудим на нескопосания 
"ремонт" на жълтите павета). 
По думите на арх. Здравков 
немалко специалисти в стро-
ителството са отишли на ра-
бота в Германия по време на 
кризата през 2009 г.  

Не липсват само павьори. 
Дали някой си спомня, че на-
времето имаше мозайкаджии 
и не всеки в строителството 
можеше да се справи с тази 
дейност?  

очевидна е необходи-
мостта и бизнесът да напра-
ви известни вложения в 

обучение на кадрите

Без да се оправдава, че 
били възрастни или без не-
обходимата квалификация 
- все неща, които адекват-
ното обучение компенсира. 
Безспорно, не са малко ком-
паниите, чиито служители 
периодично преминават обу-
чение за повишаване на ква-

лификацията. По последни 
данни на Нси през 2020 г. 
от общо 30 161 предприятия 
12 404 (41,1%) са осигурили 
обучение на служителите си, 
като 11 852 от тях са в част-
ния сектор. от всичките 30 
161 най-много обучения е 
имало във фирмите с 10 до 
49 служители. 

Държавата в лицето на 
агенцията по заетостта чрез 
бюрата по труда също про-
вежда различни обучения и 
на работещи, и на безработ-
ни. само през октомври 415 
безработни и заети са вклю-
чени от агенцията по зае-
тостта в различни обучения, 
а 529 са завършили започна-
тото през предходни месеци 
обучение, като са придобили 
нова професия или ключова 
компетентност. Явно всичко 
това не е достатъчно. или не 
е в правилната посока?

"Чрез агенцията по за-
етостта през 2009 г. завър-
ших обучение по графичен 
дизайн, а през 2012 г. - по 
английски по тогавашните 
програми за заети "аз мога" 
и "аз мога повече". До ден 
днешен никой не ме попи-
та каква е реализацията ми 
на пазара на труда с парите 
на европейските данъкопла-
тци, които двете програми 
похарчиха за мен", разказва 
работник.   

Защо има такова разми-
наване - бизнесът търси в 
бюрата по труда най-много 
неквалифицирани работни-
ци, каквито са по-голямата 
част от регистрираните без-
работни, а излиза, че не ги 

"намира" и иска "внос"?
Числата показват, че през 

септември общо на борсата 
са 138 380 души, а свобод-
ните места, в това число и 
за субсидирана заетост, са 
14 483, т.е. около 9 пъти по-
малко от хората без работа. 
и работодателите пак не ус-
пяват да наемат необходи-
мите им кадри. Дали пред-
лаганите възнаграждения не 
са прекалено ниски, дори за 
неквалифициран труд? от 
една страна, бизнесът оби-
чайно търси най-много ра-
ботници в преработващата 
промишленост, а от друга 
- най-много са съкратените 
(3560) точно в тази сфера. 

и още един факт, който 

може лесно да се изведе от 
септемврийския анализ на 
агенцията по заетостта. Без-
работните до 29 години 

с висше образование

са 2555 души. Други 5086 
висшисти, регистрирани в 
бюрата по труда, са над 50 
г., плюс още 1024 души с ув-
реждания. Така през септем-
ври 8665 души с висше обра-
зование са без работа. от тях 
4764 души поддържат регис-
трация между 6 и 12 месеца, 
а 1214 - над 1 година. При 
толкова висшисти бизнесът 
не успява да "открие" точ-
ните хора, които да заемат 
свободните места?!

Над 19% от новореги-
стрираните през септември 
безработни са с висше об-
разование, сочи анализът на 
агенцията по заетостта.

Трайно незаетите

увеличава се броят на 
трайно незаетите места (по-
вече от 3 месеца). За септем-
ври 2022 г. те са 1247, като 
от агенцията отчитат ръст от 
предходния месец, а на го-
дишна база ръстът е 64,7%. 
Прегледът на данните показ-
ва, че най-много са трайно 
незаетите места в преработ-
ващата промишленост (418 
места).  

от прегледа на няколко 
обяви за търсене на работ-
ници в преработващата про-
мишленост Дума устано-
ви, че заплатите варират от 
666 до 1450 лв. за почасово 
или за пълно работно време. 
Но се твърди, че началното 
брутно месечно възнаграж-
дение на работници в пре-
работващата промишленост, 
некласифицирани другаде, 
е най-много 747 лв. обик-
новено от тях се изисква да 
пренасят стоки, материали, 

оборудване, да изнасят го-
товите изделия, да товарят 
и разтоварват камиони и ко-
лички, да освобождават ма-
шините при блокиране, да 
почистват машини, оборуд-
ване, инструменти, ръчно да 
сортират продукти или ком-
поненти. Навярно това обяс-
нява защо работодателите 
най-много търсят работници 
за преработващата промиш-
леност.

Активиране  
на неактивните

Неактивни. В тази група 
са и пенсионери, и хора, ко-
ито се грижат за болен член 
на семейството. В нея са и 
хората, сред които и млади, 
които нито учат, нито рабо-
тят, но и не си търсят рабо-
та. Целенасочена работа по 
включването на хората от 
последната група в пазара 
на труда започна през 2008 
г. Тогава агенцията по зае-
тостта започна национална 
програма "активиране на 
неактивните".

и пак през 2008 г. агенци-
ята започна да наема ромски 
консултанти - трудови меди-
атори. В годините те свърши-
ха много работа и помогнаха 
на стотици млади да влязат 
в пазара на труда, да бъдат 
обучени за професия. само 
за десетте месеца на 2022 г. 
ромските медиатори са мо-
тивирали и насърчили близо 
8900 души да се регистрират 
в бюрата по труда, да започ-
нат работа или обучение. За 
сравнение - през цялата 2021 
г. трудовите медиатори са 
привлекли общо 8723 души.

В момента мТсП пред-
лага промени, които да  об-
лекчат административната 
процедура по регистрация на 
търсещите работа, намаля-
ване на административната 

Парадокси на пазара на труда
Необходимлиевноснаработници
оттретистраниикаквидасате

 

 

 

 

 

 

 

През октомври заявените от бизнеса свободни работни 
места на първичния пазар на труда са 11 521. Това е над 
два пъти по-малко от съкратените през месеца. Най-много 
свободни работни места в реалната икономика са заявени 
в преработващата промишленост (32,4%). Най-търсените 
от бизнеса професии през месеца са на машинни оператори 
на стационарни машини и съоръжения, продавачи, персо-
нал, зает в сферата на персоналните услуги, работници в 
добивната и преработващата промишленост, в строител-
ството и транспорта. Това показват данните на Агенци-
ята по заетостта. Тук не е включен преглед на обявите 
в специализираните сайтове за търсене на работници и 
служители. През септември са заявени 12 583 работни 
места на първичния пазар, сочи анализ на агенцията. Про-
фесионално-квалификационната структура на заявените 
места отчита приоритетно търсене на неквалифицирана 
работна сила чрез бюрата по труда - 64%! Търсените от 
бизнеса специалисти са само 20% и едва 16% от заявената 
необходимост е за хора с работнически професии.

Работодатели търсят 
двойно по-малко, 
отколкото съкращават?
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Винаги може да подозираме работодателите, че искането им за 
внос на работна ръка от трети страни крие намерението им да пла-
щат по-малко, отколкото на български работници. Но истината е, 
че през последната година действително безработицата е с рекорд-
но ниски нива, колкото и клиширано да звучи. Затова е нормално 
търсенето на квалифицирана работна ръка. Тези 4,2-4,3% безработ-
ни са хора, които или влизат в бюрото по труда, защото са съкра-
тени, получават полагащото им се обезщетение и след това бързо 
си намират работа, или продължително безработни, които нямат 
квалификация и необходимите умения, за да бъдат наети.

от друга страна, всеки е наясно, че в България вече тече 
т.нар. четвърта индустриална революция, което се свежда до ди-
гитализацията. В това отношение страната ни много сериозно 
закъснява и ако този процес на закъснение продължи, все по-се-
риозно ще се налага вноса на квалифицирана работна ръка.  

Вносът на работна ръка обаче не трябва да е самоцел - “днес 
имам остра нужда от работна ръка и ги наемам, но след 6 ме-
сеца се променя икономическата ситуация и аз ги уволнявам”. 
Работникът от трета държава, за да дойде, трябва да бъдат из-
пълнени редица процедури, и един работодател, за да направи 
такава стъпка, трябва да е направил дългосрочни прогнози. със 
законодателни промени през последните години заобикаляме 
пазарния тест. Неговият смисъл е, че работодателят, преди да 
наеме работник от трети страни, трябва да обяви работното мяс-
то за свободно в агенцията по заетостта, в частни посредниче-
ски агенции или в медиите, и ако за определен период не бъде 
заето от български гражданин, може да наеме чужденец.

Законодателството ни не позволява по-ниско заплащане на ра-
ботници от чужбина. сравнително трудно може да бъде вкаран 
чужденец в сивата икономика. Във всяка страна от Ес, в това чис-
ло и в България, условията на труд и заплащането на работници 
от трети страни (извън Ес) трябва да е еднакво с това на работ-
ниците от съответната европейска държава. Друг е въпросът, че 
много работодатели се заблуждават, че, внасяйки работници от 
трети страни, могат да ги принуждават да работят срещу ниско 
заплащане и да правят дъмпинг на родния пазар на труда.

когато става въпрос за висококвалифицирани работници и 
специалисти, ако те липсват у нас, разбира се, че трябва да се 
дава разрешение за работа на чужденци, но когато става въпрос 
за нискоквалифицирани работници, законодателството ни не за-
дължава работодателите да повишат квалификацията на наетите 
или да наемат неквалифицирани работници, но да ги обучат за 
определен труд. 

В България се харчат много пари за квалификация и преква-
лификация, но ефектът не е удовлетворяващ. 

Ненапразно е и сериозното противопоставяне на повишава-
нето на минималната заплата.

Парадокси на пазара на труда
ГеорГиГьоков:

Вносът на работна ръка 
не трябва да е самоцел

тежест за работодатели при 
кандидатстване за получа-
ване на средства по насър-
чителни мерки за заетост и 
обучение, регламентиране на 
дейности за насърчаване ин-
теграцията в заетост на ико-
номически неактивните и пр.

Вносът

"В България работещите 
хора стават все по-възраст-
ни, докато младите, които се 
очаква да ги заместят, стават 
все по-малко. За да се реши 
този проблем, трябва да се 
улесни достъпът на хора от 
трети страни до пазара на 
труда в България", каза през 
октомври председателят на 
Българската конфедерация 
по заетостта Надя Василева. 

"Трябва да се оптимизира 
процесът по внос на хора от 
трети страни, от които бизне-
сът се нуждае, и да се въведе 
дигитална трудова книжка", 
казва Георги Първанов, екс-
перт по човешки ресурси, 
член на ус на Българската 
асоциация за управление на 
хора и на Българската кон-
федерация по заетостта. По 
думите му в българските 
предприятия работят все по-

вече узбекистанци, непалци, 
киргизстанци, а в момента 
не повече от 6000-7000 ук-
раинци са намерили трудо-
ва реализация в България. 
В момента се внасят кадри с 
по-ниска квалификация, каз-
ва Първанов и прогнозира, 
че ще започнат да пристигат 
и инженерни кадри, както и 
такива за средни експертни 
позиции, където също има 
недостиг.

"Вносът" на работници от 
трети страни изглежда като 
най-лесното решение за ра-
ботодателите. Човек би си 
помислил, че предпочитат 
този вариант заради евтината 
работна ръка. и навярно фир-
ми в сивата икономика пла-
щат по-малко на работници 
от трети страни. Но законът е 
категоричен, че българският 
работодател е длъжен да оси-
гури на работника от чужбина 
същите условия на труд, за-
плащане, работно време, по-
чивки и пр., както на законно 
наетия български работник. и 
в момента българските зако-
ни позволяват законно наема-
не на работници и служители 
от чужбина, в това число и от 
трети страни.

иначе казано, граждани-
те на трети държави могат 
да извършват дейност на те-
риторията на България, само 
ако пребивават на законно 
основание, което се удос-
товерява със съответните 
документи. Възможностите 
са различни, а процедурата 
по наемане на чужденец не 
е лесна и бърза, ако работо-
дателят следва закона.

През пролетта на 2021 
г. парламентът прие про-
мени, с които облекчи на-
емането на работници от 
трети страни, като отпадна 
изискването към работода-
телите задължително да на-
правят проучване на пазара 
на труда в България. Тогава 
отпадна пазарният тест, но 
условието бе общият брой 
на работниците от трети 
страни, които имат разре-
шително за продължител-
но пребиваване и работят 
за български работодател в 
предходните 12 месеца, да 
не е повече от 20% от сред-
носписъчната численост на 
наетите по трудово право-
отношение. За малките и 
средните предприятия този 
процент е 35.

 

 

 

У нас тя непрекъснато намалява. Поне официално регистрираната. Незначителен ръст има 
през октомври, след края на летния туристически сезон, и в бюрата по труда вече са 141 987 
души, като новите регистрирани през месеца са 25 482. Важна част от статистиката на 
Агенцията по заетостта са младите хора. Към 31 октомври в бюрата по труда в страната 
са регистрирани общо 16 411 души до 29 години, като от тях с висше образование са 2402 
души, със средно - 7870, като в това число са и 3815 млади с професионално образование. С ос-
новно са 3118, а с начално и по-ниско - 3021. От всичките регистрирани към края на октомври 
16 411 млади без работа най-много са без специалност - 10 005 души. Следват завършилите 
специалности в сферата на общество, икономика, право (1395 души), техника и технологии 
(739), с образование в областта на услугите, транспорта, охраната и др. са регистрирани 
607 безработни до 29 години. Най-малко са регистрираните млади безработни с образование 
в областта на здравеопазването (152) и селското стопанство (134). 

Безработицата 
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Габровският театър 
подготвя Коледен фестивал 

Драматичният  те-
атър в Габрово “Рачо 
Стоянов” обяви про-
грамата за Коледния 
фестивал, който започва на 6 декем-
ври. Зрителите имат възможност да 
гледат представления на “Свекърва”, 
“Отчаяни съпрузи”, “Вечеря с прия-
тели”, “Откачена фамилия”, “Теле-
фонна любов” и “Една голяма, седем 
малки”. Театърът отново предвиж-
да томбола с награди, в която могат 
да участват всички, купили билети. 
Голямата награда са самолетни и 
театрални билети за двама за поста-
новка от афиша на Националния те-
атър в Лондон. Останалите изненади 
са Златен билет за всички премиери 
на ДТ “Рачо Стоянов”, ваучери за па-
заруване, книги от “Пощенска кутия 
за приказки”. Печелившите ще бъдат 
изтеглени след края на последното 
представление на 11 декември.

Стъклени играчки за елхата 
показват две изложби

Две изложби на 
стъклени коледни 
играчки е планирал 
Чешкият център 
за този месец. Про-
ектът “Дизайнът 
на Коледа?!”, под-
готвен специално 
за Чешкия център в София, ще бъде 
представен на 6 декември в 18 ч. в 
неговия салон. Два дни по-късно, на 
8 декември в 18 ч., в Балабановата 
къща в Пловдив ще бъде открита 
изложбата “Christmas Treasure”. 
Събитията се организират съв-
местно с посолството на Чешката 
република в София в рамките на 
културната програма на Чешкото 
председателство на Съвета на ЕС. 
Изложбите ще продължат до фе-
вруари 2023 г.

Детският радиохор пали 
празничните светлини  
в Сердика център 

Коледни -
те светлини в 
Сердика цен-
тър ще бъ-
дат запалени 
на 3 декември 
от 12 ч. под 
съпровода на 
Детския хор на Българското нацио-
нално радио. Той ще пренесе посети-
телите на едно вълшебно място с 
изпълнението на любими и вечни ко-
ледни песни. А през целия месец малки 
и големи ги очакват детски работил-
нички, срещи с Дядо Коледа, коледен 
базар и много други изненади.

накратко

натозиденсародени

АЛЕКСАНДЪРАЛЕКСАНДРОВ,
космонавт
ДИЧОХРИСТОВ,музикант
МАРИЯИЛИЕВА,певица
СИЙКАКЕЛБЕЧЕВА,
олимпийскашампионка
поакадемичногребане
ТЕОДОСИЙТЕОДОСИЕВ,
учител,създателнашкола
поматематикаифизика
ТОНЧОТОНЧЕВ,олимпийски
вицешампионпобокс
ЯНКОРУСЕВ,
олимпийски,световен
иевропейскишампион
повдиганенатежести

Васил Петров продължава традици-

ята да ни поздравява с коледни песни, 
този път със серия от концерти. След 
две години отлагане сега той представя 
нова празнична програма - “Бяла коле-

да”. Първият концерт е на 14 декември в 
Перник на сцената на драматичния теа-

тър, на 15 декември е във Велико търно-

во в читалище “Надежда”, на 16 декем-

ври в търговище в драматичния театър 
и на 19 декември в Хасково в читалище 
“Заря”, научи дуМа от Маргарита то-

шева, артистичен и събитиен мениджър.
“Бяла коледа” изпълва сетивата с 

мекотата в гласа на Васил Петров и с 
усещането за близост, които са негов 
музикален почерк, с красиви съвместни 
изпълнения и с мащабния звук на Вра-

чанската филхармония, Йордан тонов-

ски джаз трио под палката на маестро 
Христо Павлов. коледните класики са 
разработени в аранжименти в суинг, 
джаз, поп звучене и впечатляващи вал-

сове, водени от стремежа към щастие, 
подкрепени от сплотеността в семей-

ството и съхранили в себе си вярата в 
предстоящото рождество Христово.

Специални гости в продукцията са 

брилятната цигуларка Зорница Иларио-

нова и сопраните таня лазарова и Ма-

рия Божилова. В програмата са класики 
като “White Christmas” на Ървинг Бър-

лин, “Silent night”, “Let it snow”, “What 
ever happened to Christmas” и други, как-

то и една негова оригинална песен по 
текст на архимандрит Серафим - “рож-

дество Христово”, подготвил е още ня-

колко изненади.

Празничното турне продължава с 
още два концерта - “коледа с Васил 
Петров” с оркестъра на държавната 
русенска опера с маестро димитър 
косев, ще му партнира сопраното да-

ниела караиванова. концертите ще се 
състоят в русе на 21 декември в доход-

ното здание и на 22 декември в Габро-

во в зала “Възраждане”. Всички са с 
начален час 19.

Експозиция на известния ху-

дожник драган Немцов (драго) 
под наслов “София с две лица” 
ще бъде открита на 2 декември от  
17 ч. в галерия “София” на Столич-

ната библиотека. тя ще може да се 
разглежда всеки ден до 11 декем-

ври от 11 до 19 ч. 24-те живописни 
платна от тази документална фан-

тазия, по думите на самия автор, са 
своеобразно обяснение в любов към 
столицата. той я изобразява с очи-

те на откривател, с почуда и обич, a 
софиянци и гости на столицата ще 

видят в изложбата нови и изненад-

ващи гледки от любимия град.
Столичната библиотека вече е 

била домакин на друга изложба на 
драган Немцов - “летящите кни-

ги”. творбата от тази експозиция 
“Площад Славейков” е дарена от 
художника на Столичната библио-

тека и вече се е превърнала в ем-

блема на колекцията от оригинал-

ни художествени творби на сектор 
“Изкуство”. картина от новата екс-

позиция на драган Немцов ще обо-

гати Фонда от ценни арт творби.
В картини-

те от “София с 
две лица”, освен 
разпознаваеми 
места от столи-

цата, присъст-

ват и нейните 
п о к р а й н и н и . 
авторът поста-

вя актуалните 
за мегаполиса  
теми като спо-

делено съжител-

ство на минало, 
настояще и бъде-

ще, между приро-

да и урбанизира-

на среда. куратор 
на изложбата е тв 
журналистката 
Евгения атана-

сова-тенева.

така я определя ав-

торката Цветанка Чу-

чева. И разказва защо: 
“книгата нехае за все-

ленските, глобални, 
национални, истори-

чески, политически, 
религиозни, икономи-

чески, социални... и за 
всички останали теми, 
с които се занимават 
важните книги. Всяка 
страница е убежище 
от значимости. тя е 
като симпатична за-

качка. Навярно ще 
натъжи философски 
настроените и ще раз-
весели шегобийците.

тя е като някой да 
ти помаха свойски от 
отсрещния тротоар.

да не се сещаш 
кой беше този, но по-

сле дълго да ти се иска 
пак да го срещнеш. тя 
е като в есенна приве-

чер да седиш със стар 
приятел на чаша ис-

крящо лято. тя е пре-

живелиците, които не 
искаш да забравиш, 
докато се тешиш, че 
ще ти се случат отно-

во. тя е леко загадъч-

но пътуване, което ще 
ти върне вкуса към 
непредвидени откло-

нения.

тази книга пред-

лага едно споделено 
пътуване. Няма да 
ти е важно закъде си 
тръгнал и къде точно 
си пристигнал. За-

щото в географското 
местоположение няма 
нищо вълнуващо. Но 
ще усещаш, че винаги 
си искал да се озовеш 
на това място или вече 
си бил и просто си се 
върнал.”

Художник на ко-

рицата на “И други 
отклонения” от Цве-

танка Чучева е Борис 
Стайков, графично 
оформление - Елена 
Стайкова, редакторка 
- Цветанка убинова, 
рецензентка - Магда-

лена Хаджиева, изда-

телство “Belloprint”.

Това е откровено 
нехайна книга

„София с две лица” е обяснение 
в любов на Драган Немцов 
(Драго) към столицата

Васил Петров с турне 
за Рождество Христово
Известниятджазмен
щеизнесеконцерти
сновапразнична
програма
вшестграда

СнИмкаЧешкИцентър

СнИмкаСердИкацентър
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отброй233

- Марче, 
да изключим 

единия реактор, 
да не прегрее 
системата...

воДоравно:
Краставица. Камю /Албер/. Автомат. Нес-

тор. Аверс. Крадла. Ри. Ок. Сила. Край. Дър-
вари. Трио. ИНА. Самовила. Къртица. Ено-
лог. Ло-ян. Сбор. Ива. Униние. Едирне. Иди /
Мейтлънд/. Мир. Славеи. Яки. Ви. Лютфи /
Юнал/. ОН. Албуми. Рок. Ос. Аркас. “Нисан”.
Лом.Юнкер.“ТА”.Баба.Лаос.Нае.Пленници.
Кум.Катаев/Валентин/.Инициали.

отвЕсно:
Правоъгълник.Слава. “Аве”.Роидис /Ема-

нуил/.Об.Островитяни.Амапа.Тосканини/Ар-
туро/.Вар.Ле/Иван/.Чам.Рац/Резван/.Емил
Кюлев. Вакси. Ас. Банан. Литри. Берлускони
/Силвио/. Алта. Од. Юм /Дейвид/. Есин /Сер-
гей/. Жандармеристи. Ци. Ел. “Ион”. “РЛФ”.
Виц. Аксаково. Наирит. Ат. Илиев /Димитър/.
Осанка. Умора. Лов. ЕОКА. Аул. Юрий Гага-
рин.Наеми.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

свети пророк Наум
предсказалразрушението
на Ниневия като наказа-
ниезабеззакониятай

Свети пророк Наум е
единотдванадесеттет.нар.
малки пророци, произхож-
далотГалилея,отселоЕлко-
ша. Основното съдържание
на книгата на пророк Наум
е пророчеството за пада-
нетои гибелтанаНиневия,
предсказание за бедствия-
та,коитоправедниятГоспод
щеизпративърхутозиград,
инай-живоизображениена
окончателното му и пълно
разрушение. Пророк Наум
предсказва разрушението
наНиневия катонаказание
забеззакониятайиособено
заразрушениетонаИзраил-
скотоцарствоизахулатана
СенахиримсрещуЙехова.

Цялата книга на свети
пророк Наум представлява
последователно изложение

настрашнотоБожиереше-
ние за гибелта на Ниневия
затова,чеотнеяпроизля-
зълзамислилиятзлопротив
Йехова (тоест Сенахирим),
анаИудейскотоцарствосе
предсказва освобождение
отиготонаАсирия.

Следваописаниенаоб-
садата и самото разруша-
ване на Ниневия и накрая
се обяснява, че Ниневия с
пълно право е заслужила
такаваучастсъссвоетоидо-
лопоклонствоиособеносъс
своите разврат и вълшеб-
ство,чрезкоитоепоробва-
ланародите.

Времето на служението
на пророк Наум се отнася
къмвторатаполовинанаца-
руването на Иудейския цар
Езекия. За другите обстоя-
телстваотживотанапроро-
канесезнаенищо.Според
преданието той починал на
45-годишна възраст и бил
погребанвотечествотоси.

ФиларетМилостивибил
богат,нораздалцялотоси
имущество на бедните и
завършил живота си в ма-
настир

Св.ФиларетМилостивие
роденвмалоазийскатаобласт
Галатия,ноживялвсъседната
Пафлагония,вселотоАмния.
Наследилотбащасиголямо
богатство, получил и богата
зестраотженасиТеозва,той
бил най-богатият човек в ця-
лата област. Притежавал го-
лям,обширендом,ниви,лозя,
пчелини,стадаедъридребен
добитък,многослуги.

Обхванатотизключител-
номилосърдиекъмнещастни-
теибедните,постепеннораз-
далвсичко,коетопритежавал,
докатодовелсемействотоси
до пълна нищета. Бивши не-
гови приятели започнали да
гоподпомагатсподаяния,за
данегладуватженамуиде-
цата.Наукоритеотстранана

семействотоситойотговарял,
чеимаскритосъкровище,ко-
ето, като му дойде времето,
щесеоткрие.

Ието,заженилсеимпе-
ратор Константин Багрено-
родни, синът на императора
Лев Хазар и императрица
Ирина. Според тогавашния
обичай били изпратени ко-
мисии по цялата Византий-
ска империя, за да съберат
най-красивите и най-умните
девойки, от които царстве-
ният кандидат ще си избере
бъдещата съпруга. Изборът
паднал на Мария, внучката
наФиларетотсинамуЙоан
-рядкапокрасота,скромност
имъдростдевойка.Тогаваця-
лотосемействосепреселило
встолицатаЦариград,където
получилоикъщи,исъстояние,
далеч по-голямо от раздаде-
ното на бедните. Но и сега,
катобогатдядонацарицата,
Филаретпоискалдамуотде-
лятотобщотосемейноприте-

жаниенеговатачастивсичко
раздал на бедните. Усетил
края на живота си, той се
прибрал в един цариградски

манастир, Радолфия, където
предварително изкопал гро-
ба си. Предал Богу дух на
90-годишнавъзраст.

дНес петък събота Неделя
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4
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oC 7
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Църкватапочитана1декемврисв.пророкНаум.св.ФиларетМилостиви

00.05„НашиятследобедсБСТВ“

(п)

01.15„Ляваполитика“

02.10„СтудиоИкономика“(п)

03.10„Обществоикултура“(п)

04.10„думатаеваша“(п)

05.10документаленфилм

05.40„НашиятследобедсБСТВ“

(п)

06.50Музикаленантракт

07.20„Актуалноотденя“(п)

08.00„дискусионенклуб“(п)

08.50„Парламентарностудио“

11.00 Парламентарно заседание

на Народното събрание -

прякопредаване

13.45ТВпазар

14.00„НашиятследобедсБСТВ“

15.30Новини

16.00документаленфилм

16.30 „думата е ваша“ - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„СтудиоИкономика“

21.00„Ляваполитика“(п)

22.00ТВпазар

22.15Новини-централнаемисия

(п)

22.40„Актуалноотденя“(п)

23.20„СтудиоИкономика“(п)

05.55 денятзапочва
09.05 СутринсъсСветовнотопър-

венствопофутбол
09.25 100%будни
11.00 Култура.БГ
11.30 днеснаСветовнотопървен-

ствопофутбол
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории/п/
12.45 Те”Румбата,азиРоналдо”-

детскитвфилм
13.50 Фестивалнаанимационното

кино:“Книжарница”-анима-
ционенфилм

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Снежен свят” - 24-сериен

детскитвфилм
14.45 “Сламеносираче”-твфилм
15.15 “Арабела”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
17.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Канада-Мароко,сре-
щаотгруповатафаза-пря-
копредаванеотдоха

18.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

19.30 Ощеотденя
20.00 Посветаиунас
20.15 ФИФАСветовнопървенство

2022:Третополувреме
21.00 ФИФАСветовнопървенство

2022:Япония-Испания,сре-
щаотгруповатафаза-пряко
предаванеотАрРаян

22.55 ФИФАСветовнопървенство
2022:Третополувреме

00.00 ФИФАСветовнопървенство
2022: Хърватия - Белгия,
среща от груповата фаза
/запис/

02.00 ФИФАСветовнопървенство
2022:КостаРика-Германия,
срещаотгруповатафаза
/запис/

04.00 Посветаиунас/п/
04.10 “Арабела”-твфилм/п/
04.40 “Снеженсвят”-твфилм/п/
05.10 Ощеотденя/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещидесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“Огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: „Обещание“ -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаРизова

18.00 “Стани богат” - куиз шоу
сводещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00“Меннемемислете”-сери-
ал,еп.51

21.00 “Фермата: Мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:ЕлЕй”-се-
риал,eп.5

00.30 “добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.5

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.4

02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“Лицевлице”/п./

04.35Телеканал“доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.12

21.45“Голяматаигра”-твшоу

22.45Информационенканал

00.20“Мъжко/женско”

01.05“Вдействителност”-твшоу

02.00“Некаговорят”-токшоу

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Шифърът”-новисерии,се-

зон3,еп.12

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

До обяд е добре да при-
ключите със служебните 
задължения. Проблеми-
те няма да ви плашат.

Може би ще се нагърби-
те с допълнителна рабо-
та, трябва да наваксате 
изостанали задачи.

Гледайте практично на 
света. Изразявайте по-
зиция по важен въпрос, 
без да повишавате тон.

Мислите ви ще са насо-
чени какво впечатление 
създавате в обществото 
и как да просперирате. 

Денят е натоварен, но 
ползотворен. Бихте мог-
ли да осъществите ус-
пешни срещи. Търпение.

Ще искате да избягате 
от фокуса на внимание-
то и да вършите това, 
което ви радва.

Невероятни сте в намира-
нето на точните думи и 
изход от всяка ситуация. 
Не отлагайте срещи.

Хубав момент да уреди-
те някои юридически въ-
проси. Усмихвайте се по-
често и не се сърдете.

Съвместната работа 
може да роди оригинал-
ни идеи. Контактите ще 
погълнат вниманието ви. 

Във всички случаи не 
трябва да робувате на 
предразсъдъци, а да вяр-
вате на себе си.

Събитията ще се разви-
ват добре за вас, може 
да видите как се сбъдва 
една ваша бизнес мечта.

Започвате работния ден 
с нагласата, че има тол-
кова много неща, които 
трябва да свършите.
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206
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граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
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разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски
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Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
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София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
12.00 Септември Сф - ЦСКА
15.00 лудогорец - левски
по евроспорт 1
биАтлон
11.45 и 14.20 СК в Контиолахти 
(щафети)
СнуКър
16.00 и 20.45 “Шотландия оупън”
по макс спорт 1
бАСКетбол
19.30 Анадолу ефес - олимпиакос
21.45 Партизан - Валенсия
по макс спорт 2
19.30 Алба берлин - барселона
21.30 баскония - олимпия Милано

старши треньорът на Левски стани-
мир стоилов обяви група от 21 футбо-
листи за мачовете с Лудогорец. в нея 
попадна и националът илиан стефанов, 
който се възстановяваше дълго време от 
контузия, но има шанс да играе срещу 
“орлите”.

днес двата отбора играят от 15 ч. от-
ложен мач за първенството, а в неделя, 
пак на “Хювефарма Арена”, но от 13,30 
ч. е двубоят им от 1/8-финалите за ку-
пата на България.

“иска ми се отборът да играе на 

нивото, което бе в последните мачове 
с Лудогорец, да покажем най-доброто, 
което можем. изправяме се срещу до-
бре обигран отбор, хегемон в българ-
ския футбол. важен момент е играчите 
да покажат амбиции срещу най-добре 
играещия отбор в шампионата. така 
всеки може да защити мястото си в Лев-
ски. очаквам един горд Левски с макси-
мално себераздаване. Ще подходим мач 
за мач, без да делим купа и първенство”, 
коментира стоилов и обяви, че, макар и 
в групата, защитникът Ноа сонко сунд-
берг има здравословни проблеми.

старши треньорът на Лудогорец 
Анте Шимунджа обяви днешния мач за 
най-важен. 

“първо, ние не мислим за втори или 
трети мач. винаги най-важният мач 
е следващият, този в четвъртък. това 
няма да се промени. очаквам да е тру-
ден мач. Ще се изправим срещу много 
качествен противник и трябва да сме 
на ниво, да покажем амбиция, смелост 
и нашите най-добри качества”, заяви 
Шимунджа.

“тази ситуация е по-специфична. в 
четири дни ще играем с един и същ про-
тивник. Фокусирани сме върху първия 

мач и когато анализираме противника. 
очаквам от тях да сменят формацията в 
един от мачовете. още веднъж - нашият 
фокус е върху мача в четвъртък, защо-
то това е най-важният мач в момента”, 
добави той.

Групата на Левски: пламен Ан-
дреев, иван Андонов, патрик-Габриел 
Галчев, Жереми петрис, келиан ван 
дер каап, Ноа сонко сундберг, Хосе 
кордоба, вендерсон Цунами, Абдулахи 
Шеху, Нейтън олдър, Андриан краев, 
Филип кръстев, Георги миланов, Асен 
митков, марин петков, илиян стефа-
нов, ивелин попов, Уелтън, роналдо, 
Борислав рупанов, преслав Бачев.

септември “ще приеме” ЦскА на 
стадион “Българска армия” в двубоя от 
1/8-финалите за купата на България. 
промяната идва след договорка между 
ръководствата на двата клуба, съобщи 
спортно-техническата комисия към 
БФс.

мачът е днес от 12 часа и първона-
чално трябваше да се играе на Нацио-
налния стадион, но шефовете на първе-
неца във втора лига от миналия сезон 
са изчислили, че наемът на “Армията” 
ще е по-изгоден за тях.

Билетите за мача ще се продават в 
мрежата на ивентим на цена 10 лв. за 
всички сектори. те могат да бъдат за-
купени и от от касите на “Армията” от 
10 до 13 часа.

Снимкаpuntodebreak.com

рафаел надал (вляво) победи Каспер рууд със 7:5, 6:4 в демонстративен мач 
в богота, Колумбия. Шоуто беше част от турнето на двамата в Южна 
Америка. Преди това норвежецът би испанеца с 6:4, 6:4 в Кито, еквадор

Левски води 21 играчи
в Разград за Лудогорец
Стоиловнеделимачовете,заШимунджаднесенай-важниятдвубой

Септември 
посреща ЦСКА 
на „Армията”

Наказаха вили вуцов  
за 3 мача

Дисциплинарната комисия към 
бФС наказа треньора на Крумовград 
Велислав Вуцов за три мача и му на-
ложи глоба от 1750 лв. за използва-
не на обидни думи към длъжностни 
лица след срещата от 1/16-финала 
за Купата срещу Септември (0:1). 
За факли и бомбички, хвърлени на 
пистата, ЦСКА е глобен с 3300 лв. 
За същото провинение втородиви-
зионният Миньор е санкциониран с 
825 лв. За нерегламентирано използ-
ване на факли и димки и изстреляна 
ракета берое е наказан с 5800 лв. 
ЦСКА 1948, Черно море и локо Пд 
са глобени с по 300 лв.

УеФа хвали БФс за 
треньорско обучение

от бФС съобщиха, че са пох-
валени от уеФА за проведено тре-
ньорско обучение. ръководителят 
на отдел “Футболно образование” 
на европейския футбол Франк лу-
долф е изпратил писмо до “бояна”. 
“Панелът подчертава положител-
ната си оценка на програмата за 
развитие и обучение на треньори на 
бФС. тази процедура се провежда 
на всеки три години като мярка за 
поддържане на високото качество 
на конвенцията, но също така и за 
обмен на идеи между технически 
експерти относно модерни методо-
логии и ефективни начини за прила-
гане на принципите на обучение. По-
желаваме ви процесът с успешното 
обучение на треньори да продължи 
и занапред”, се казва в писмото.

слаб старт за 
биатлонистките

началото на сезона се оказа 
неуспешно за българските биатло-
нистки. В индивидуалния старт от 
Световната купа на 15 км в Конти-
олахти, Финландия, най-напред от 
нашите финишира лора Христова. 
тя направи две грешки и остана 64-
та на 7:08,3 мин. от победителка-
та. лидерката ни Милена тодорова 
е 76-а с осем пропуска в стрелбата, 
а Валентина Димитрова завърши на 
77-о място. Първа е Хана Йоберг 
(Шв), която пропусна само една 
мишена и измина дистанцията за 
43:53,8 мин. Втора на 36,5 сек. ос-
тана ингрид тандреволд (нор), ко-
ято свали всички 20 мишени. трета 
с един пропуск и на 39,7 сек. е лиза 
Витоци (ит). Световната купа в 
Контиолахти продължава с щафе-
ти при мъжете и при жените днес.

накратко

СнимкаЛудогорец

Анте Шимунджа

СнимкаБгнеС

Мъри Стоилов
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ЧЕТВЪРТЪК
1 ДЕКЕмВРи

Мондиал 2022
По БНТ 1 и БНТ 3 
9.05 Сутрин със Световното
16.00 и 22.55 Трето полувреме
17.00 Канада - Мароко
21.00 Япония - Испания

По Диема и Диема СПорТ 3
16.00 и 22.55 “Като за световно”
17.00 Хърватия - Белгия
21.00 Коста Рика - Германия

Гледайте

АбонАмент

www.novovreme.com

Годишенабонамент-60лв.

Основанопрез1897г.

2023

Можетедасеабониратев:„Българскипощи“АД
до15декември2022г.,„Добипрес“ЕООДдо28декември
2022г.,вредакциятанавестникДУМАдо20декември2022г.

Каталоженномер:1519

Англия и САЩ се класираха за 1/8-
финалите на Световното в Катар. Двата 
тима записаха победи в III кръг на Група 
В и без проблеми намериха място във 
фазата на елиминациите. За няма и 20 
минути “Трите лъва” разбиха Уелс с 3:0, 
докато “янките” сломиха иран с 1:0. В 
класирането Англия събра 7 т., с които 
спечели групата, и ще срещне Сенегал за 
място в топ 8. САЩ завършиха първата 
фаза с 5 т. и очакват Нидерландия.

На ст. “Ахмад бин Али” в Ал Раян 
маркъс Рашфорд (50 и 68) блесна с два 
гола и има вече три на турнира. Фил 
Фоудън (52) също се разписа за тима на 
Гарет Саутгейт.

Англичаните взеха инициативата още 
в началото, но цяло първо полувреме не 
успяха да пробият защитата на “дракони-
те”, водени от Гарет Бейл. След почивката 
обаче Рашфорд (50) препарира Дани Уорд 
с диагонален пряк свободен удар. Секун-

ди след това уелсците сбъркаха в защита, 
Рашфорд открадна топката, а Хари Кейн 
асистира на Фил Фоудън за 2:0. 

После Рашфорд (68) финтира Конър 
Робъртс и навлезе отдясно в наказател-
ното поле на Уелс, след което шутира 
между краката на бранител и топката 
влетя в мрежата за 3:0.

“Първата цел е постигната. Дотук сме 
доволни. Сега започва сериозната работа. 
Сравнено с мондиал 2018, играчите имат 
друга настройка, повече увереност. Наши-
те цели са различни. В Русия си мислехме 
дали ще можем да спечелим един мач в 
елиминациите, сега има по-големи очаква-
ния, но също така повече увереност и опит 
от големи мачове. В повечето мачове на 
турнира големите играчи повеждат отбо-
рите си. Нашите нападатели не успяха да 
го направят през първото полувреме, но 
го сториха през второто. имаме нужда от 
голове от всички позиции на терена. има 

конкуренция за титулярните места и всеки 
играч е длъжен да се представи на ниво.

Знаем, че сме фаворити срещу Се-
негал, но те са много опасен отбор”, 
каза Саутгейт. Битката със Сенегал е в 
неделя от 21 ч.

На ст. “Ал Тумама” в Доха Кристи-
ан Пулишич (38) се превърна в герой за 
“янките” с единствения гол в срещата. 
Капитан Америка обаче се сблъска с 
вратаря на иран при попадението и на 
почивката бе заменен от Брендън Аа-
ронсон. Той е с контузия в таза, но не 
толкова сериозна.

В дните преди този мач между двата 
лагера прехвърчаха искри заради обтег-
натите политически отношения между 
двете държави. Американците дори мах-
наха герба на иран от колажите в соци-
алните мрежи, посветени на мача.

Сега за място в топ 8 САЩ очакват Ни-
дерландия. Срещата е в събота от 17 ч. 

Звездата на Португалия Кристиано 
Роналдо е близо до договор с Ал Насър от 
Саудитска Арабия. Петкратният носител 
на “Златната топка” планира да има офер-
та за 2,5 сезона със заплата от 200 милиона 
евро на година. Няма юридически препят-
ствия за финализиране на сделката. Ако тя 
стане факт, това ще е най-скъпият договор 
в историята на футбола. Става въпрос за 
смущаващите половин милиард евро, и то 
за футболист, който през пролетта ще на-
върши 38 години. Нито един европейски 
клуб не е готов да предостави на Роналдо 
условия, подобни на тези.

Двойник на Неймар напълно обърка 
всички на Световното първенство в Ка-
тар. Охраната на “Стейдиъм 974” до така-
ва степен се подведе по външния му вид, 
че дори му осигури безпроблемен достъп 
до терена преди победата на Бразилия с 
1:0 над Швейцария. Футболният фен из-
ключително много прилича на нападате-
ля на ПСЖ. Той има същата прическа, 
цвят на косата, форма на брадата и дори 
идентични татуировки. Беше облечен с 
дрехи на националния отбор на Бразилия 
и носеше скъпа ръчна чанта на марката 
“Louis Vuitton”. именно заради външния 
си вид двойникът обърка охраната, която 
лично го ескортира до терена.

 
 
 
 
 
Стефани Фрапар ще стане първата жена, 
която ръководи мач на Световно първен-
ство по футбол за мъже, стана ясно, след 
като ФИФА обяви нарядите за предсто-
ящите двубои от Мондиала в Катар. 
Французойката ще бъде начело на брига-
дата за мача Германия - Коста Рика от 
III кръг на Група Е довечера от 21 ч. на 
стадион “Ал Хор”. Нейни асистентки ще 
са бразилката Неуза Бак и мексиканката 
Карън Диас.

СниМкаБТа

Маркъс Рашфорд опитва да вкара с ефектна  
задна ножица във вратата на Уелс

Англия 
и САЩ на 
1/8-финал
Световнотосегазапочва,смята
селекционерътна„Трителъва”

Резултати

III кръг
група а
Еквадор - Сенегал 1:2 0:1 Сар 

(44-д) 1:1 Кайседо (68) 1:2 Кулибали 
(70); Нидерландия - катар 2:0 1:0 
Гакпо (28) 2:0 Де Йонг (49). 1. НИ-
ДЕрЛаНДИЯ 7 т. 2. СЕНЕгаЛ 5 3. 
Еквадор 4 4. Катар 0.

група В
уелс - англия 0:3 0:1 Рашфорд (50) 

0:2 Фоудън (52) 0:3 Рашфорд (68); Иран 
- СаЩ 0:1 Пулишич (38). 1. аНгЛИЯ 
7 2. СаЩ 5 3. иран 3 4. Уелс 1.

група D
Снощи: Австралия - Дания; Тунис 

- Франция.
група С
Снощи: Полша - Аржентина; Сау-

дитска Арабия - мексико.

накРатко

Дават половин 
милиард евро 
на Роналдо

Двойник 
на неймар 
обърка всички

Жена ще ръководи 
мач на мондиала

Катар е най-слабият домакин
Катар е най-слабият домакин на 

Световно първенство в историята. 
Пред собствена публика арабите 
инкасираха три загуби и 1:7 обща 
голова разлика. Играчите на Феликс 
Санчес (Исп) паднаха последовател-
но от Еквадор и Нидерландия с по 
0:2 и с 1:3 от Сенегал. Катар е вто-
рият тим-домакин, който отпада в 
групите - първият е РЮА през 2010 
г. Преди Мондиал 2022 общо 17 дър-
жави са приемали Световното. И 
почти всяка от тях е имала някакъв 
повод за радост. Шест страни са 
печелили титлата в домашни усло-
вия - Уругвай (1930), Италия (1934), 
Англия (1966), ФРГ (1974), Аржен-
тина (1978) и Франция (1998). Вто-
ро място заемат Бразилия (1950) 
и Швеция (1958). До бронз стигат 
Чили (1962), Италия (1990) и Гер-
мания (2006). На четвърта позиция 
са Южна Корея (2002) и Бразилия 
(2014). Дори САЩ (1994) и Япония 
(2002) могат да запомнят с нещо 
домакинствата си, тъй като се 
класират на 1/8-финалите. А Катар 
остана само с един отбелязан гол. 


